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PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 
__________ 

 
VERGADERING VAN 24 OKTOBER 2024 

__________ 
 

 

De vergadering wordt geopend te 14.30 uur. 

 

De gouverneur en de provinciegriffier zijn aanwezig. 

 

Tekenden de aanwezigheidslijst: 

ANCIAUX Koen 

BAETEN Els 

BAKELANTS Ann 

BOONEN Nicole 

CALUWÉ Ludwig 

CLAESSEN Jan 

COTTENIE Christ'l 

CUYLAERTS Nathalie 

DANEELS Tobias 

DE HAES Jan 

DE QUICK Erik 

DE WINTER Stefan 

FRANÇOIS Catherine 

GEYSEN Kris 

HELSEN Kathleen 

JACQUES Ilse 

LAUWERS Linda 

LEMMENS Luk 

MINNEN Herman 

PALINCKX Koen 

SCHOOFS Louis 

SOHIER Rudy 

STEVENS Lili 

TALHAOUI Fauzaya 

VALKENIERS Bruno 

VAN BUEREN Hugo 

VAN DIENDEREN Ilse 

VAN DIJCK Jan 

VAN HAUTEGHEM Marleen 

VAN RANSBEECK Brend 

VERHAERT Inga 

VERHAEVEN Eddy 

VERMEIREN Hilde 

WECKHUYSEN Wendy 

 

Verontschuldigd: 

GYS Seppe 

VANDENDRIESSCHE Diederik 
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De raad is bijeen in openbare vergadering. 

 

 

OPENBARE VERGADERING 

 

 
DAB 

Departement Algemeen Beleid 

 

 

 

 

De leden van de provincieraad 

 

 

 

 

 

 

 

 

 datum 8 oktober 2024 

 kenmerk Sharepoint>griffie>provincieraad>zittingen>2024 

contactpersoon  Veerle Vervloesem | T 03 240 54 28 

  veerle.vervloesem@provincieantwerpen.be 

 onderwerp Provincieraad 

 

 

 

Mevrouw 

Mijnheer 

 

 

Bij toepassing van artikel 7 van het provinciedecreet heb ik beslist om de 

provincieraad bijeen te roepen op donderdag 24 oktober 2024 om 14.30 uur. 

 

U wordt uitgenodigd deze vergadering bij te wonen. De vergadering heeft plaats in 

de provincieraadszaal, Kon. Elisabethlei 22 te 2018 Antwerpen. Als bijlage stuur ik 

u de agenda. 

 

 

Met vriendelijke groeten 

 

De voorzitter 

 

 

 

 

Kris Geysen 

Koningin Elisabethlei 22 

2018 Antwerpen 

T 03 240 50 11 
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PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 
VERGADERING VAN 24 OKTOBER 2024 
Agenda 
 

OPENBARE VERGADERING 
 
0. Provinciale overheid 

 

 

 

1e bijkomende agenda 

0/1 Wijziging van de vertegenwoordiging van de Groen-fractie in EVAP 

Stichting Kempens Landschap son. Goedkeuring.  

 

 

1. Ruimte, Onderwijs en Mobiliteit 

 

1/1 Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap El Mouslimine. 

Meerjarenplan 2024-2025. Goedkeuring.  

1/2 Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap El Mouslimine. Budget 

2024. Akteneming. Goedkeuring.  

1/3 Erediensten. Antwerpen. Russisch-Orthodoxe kerkfabriek Christus’ 

Geboorte. Budget 2024. Afkeuring. Goedkeuring.  

 

 

2. Economie, streekbeleid en Europa 

 

2/1 Budget 2024. Verdeling verdeelkrediet inclusieve economie (V): 

Maatwerkt vzw. Goedkeuring.  

2/2 Budget 2024. Verdeling verdeelkrediet arbeidsmarkt (V): project Versterk 

je medewerker. Goedkeuring.  

 

 

3. Leefmilieu, financiën en logistiek 

 

3/1 Budget 2024. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 

Subsidies voor Leefmilieuprojecten. Aanwending krediet. Goedkeuring.  

3/2 Provinciale overheidsopdrachten. Toepassing van artikel 43, §2, 11° van 

het provinciedecreet. Onderhouds- en beschermingswerken waterlopen 2e 

categorie - dienstjaar 2025-2026. Bestek en wijze van gunnen. 

Goedkeuring.  

3/3 Provinciale overheidsopdrachten. Raamovereenkomst voor een digitaal 

depot met archiefbeheersysteem voor papieren en digitaal archief. 

Plaatsen opdracht en selectieleidraad. Goedkeuring.  

3/4 Vastgoed. Antwerpen. Verkoop park Hof van Leysen. Goedkeuring.  

3/5 Vastgoed. Geel. Wimp (A.7.10). Erfdienstbaarheid overdraai wieken 

windturbine (bv Spark Power Belgium). Goedkeuring.  
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1e bijkomende agenda 

3/6 Vastgoed. Westerlo. Verkoop woningen Zoerledorp 73A en 73B. 

Goedkeuring.  

 

 

4. Vrije tijd, personeel en ICT 

 

4/1 Provinciepersoneel. Aanpassing organisatiestructuur. Goedkeuring.  

 

 

5. Moties 

 

 

 

6. Interpellaties 

 

 

 

1e bijkomende agenda 

6/1 Interpellatie betreffende het Antwerps Sportpaleis: van icoon naar een 

commercieel Hollands product?, ingediend door Ilse Van Dienderen 

(Groen).  

 

 

7. BESLOTEN VERGADERING 
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VOORZITTER.- Goedemiddag allemaal, allemaal van harte welkom op de provincieraad van 

vandaag, 24 oktober. 

 

 

0. Provinciale overheid 

 

Nr. 0/1 van de agenda 

 

Wijziging van de vertegenwoordiging van de Groen-fractie in EVAP 

Stichting Kempens Landschap son. Goedkeuring. 

Verslag 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Volgens art. 43, § 2, 5° provinciedecreet beslist de provincieraad over de 

vertegenwoordiging in agentschappen, instellingen, verenigingen en 

ondernemingen. 

 

2. Juridische context 

 

Art. 35 van het provinciedecreet bepaalt dat de provincieraad geheim stemt over de 

aanwijzing van leden van de provinciale bestuursorganen en van de 

vertegenwoordigers van de provincie in overlegorganen en in de organen van 

andere rechtspersonen en feitelijke verenigingen. 

 

Art. 10 van de statuten van EVAP Stichting Kempens Landschap son bepaalt dat 

wanneer een mandaat van een bestuurder voortijdig eindigt, de provincieraad een 

opvolger benoemt. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Mevrouw Goedele Van der Spiegel, vertegenwoordiger van de Groen-fractie, heeft 

haar ontslag aangeboden als lid in de Raad van Bestuur van EVAP Stichting 

Kempens Landschap son. 

 

De Groen-fractie stelt voor om mevrouw Goedele Van der Spiegel te vervangen 

door de heer Diederik Vandendriessche. 

 

 
SDG 16 Vrede, justitie en sterke publiek diensten 

SDG-subdoelstelling 16.7 Ontvankelijke, inclusieve, participatieve en 

representatieve besluitvorming op alle niveaus garanderen 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 8 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De heer Diederik Vandendriessche vervangt mevrouw Goedele Van der Spiegel in 

de raad van bestuur van EVAP Stichting Kempens Landschap son. 

 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Het is een geheime stemming. Als er geen vragen 
meer zijn, dan kunnen we de stemming starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van 
de stemming. De stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 27 ja, 2 nee en 4 onthouding. 
 
Men gaat over tot de geheime stemming. 33 leden nemen eraan deel. Er zijn 
27 stemmen ja, bij 2 stemmen nee en 4 onthouding, zodat het voorstel is 
goedgekeurd. 
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1. Ruimte, Onderwijs en Mobiliteit 

 

Nr. 1/1 van de agenda 

 

Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap El Mouslimine. 

Meerjarenplan 2024-2025. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Krachtens artikel 43 juncto artikel 272 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 

de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 

provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het 

meerjarenplan en de wijzigingen ervan. 

 

De provincieraad spreekt zich uit over de goedkeuring binnen een termijn van 

honderd dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het advies van het erkend 

representatief orgaan bij de provincieoverheid (…). De provincieraad kan het 

meerjarenplan goedkeuren, niet goedkeuren of aanpassen aan wat in het overleg, 

(…), besproken werd. 

 

2. Juridische context 

 

Luidens art. 41 juncto art. 272 van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, stelt het comité een 

meerjarenplan vast dat de financiële afspraken tussen de islamitische gemeenschap 

en de provincie bevat voor de periode van zes jaar, die ingaat op 1 januari van het 

tweede jaar dat volgt op de algehele vernieuwing van de provincieraad. 

Het meerjarenplan kan herzien worden in de loop van de periode waarvoor het is 

opgemaakt. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

De islamitische gemeenschap El Mouslimine werd erkend door de Vlaamse minister 

van Binnenlands Bestuur, Bestuurszaken, Inburgering en Gelijke Kansen op 7 juni 

2023. Tegen deze beslissing werd beroep ingesteld bij de raad van state bij 

beslissing van de deputatie van 6 juli 2023. 

 

Het comité van de  islamitische gemeenschap El Mouslimine heeft het eerste 

meerjarenplan 2024 - 2025 opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 

14 september 2024. 

 

Uit de uitgevoerde vormelijke, inhoudelijke en rekenkundige controle blijkt dat: 

• er meermaals voorafgaand overleg is geweest met de adviseur erediensten; 
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• er formeel overleg is geweest met de gedeputeerde, bevoegd voor 

erediensten, op 14 juni 2024; 

• het meerjarenplan volledig is; 

• de financiële nota van het meerjarenplan werd opgemaakt volgens het 

model van het ministerieel besluit; 

• de afsprakennota werd goedgekeurd en gerespecteerd in de documenten 

betreffende het meerjarenplan; 

• voor elk jaar van het meerjarenplan een afzonderlijke provinciale toelage 

werd berekend (rubriek M); 

• er aansluiting is tussen de totalen van de hoofdfuncties en de geraamde 

bedragen op de onderliggende rekeningen; 

• de totalen per hoofdfunctie in het samenvattende gedeelte en de geraamde 

bedragen in het onderliggende detailgedeelte in overeenstemming zijn; 

• de berekende totalen in het samenvattende gedeelte van het meerjarenplan 

(rubrieken F, H, J, L, N, T, V en Z ) correct zijn; 

• er geen opmerkingen gemaakt werden in het advies van het erkend 

representatief orgaan, zijnde de Moslimraad voor België; 

• er provinciale toelagen voor exploitatie voorzien worden (rubriek M) voor 

2024 en 2025 ten bedrage van respectievelijk 31.807,00 EUR en 

22.564,00 EUR; 

• de berekening van deze gebudgetteerde provinciale exploitatietoelages 

correct werd uitgevoerd; 

• er geen provinciale investeringstoelagen worden voorzien; 

• er geen overboekingen worden voorzien; 

• de opstartkosten in 2023 correct verwerkt werden in het budget van 2024; 

• het provinciale meerjarenplan qua exploitatietoelagen aan dit meerjarenplan 

dient aangepast te worden. 

 

Het meerjarenplan kan als volgt worden samengevat: 

 
 

2024 2025 

EXPLOITATIE 

Ontvangsten 14.000,00 EUR 14.420,00 EUR 

Uitgaven 35.807,00 EUR 36.984,00 EUR 

Voor financiering -21.807,00 EUR -22.564,00 EUR 

Financiering -10.000,00 EUR 0,00 EUR 

Voor overboek -31.807,00 EUR -22.564,00 EUR 

Overboeking 0,00 EUR 0,00 EUR 

Eigen Dj -31.807,00 EUR -22.564,00 EUR 

Corr. Over/tekort 0,00 EUR 0,00 EUR 

Voor toelage -31.807,00 EUR -22.564,00 EUR 

Toelage 31.807,00 EUR 22.564,00 EUR 

Saldo 0,00 EUR 0,00 EUR 

INVESTERINGEN 

Ontvangsten 0,00 EUR 0,00 EUR 

Uitgaven 0,00 EUR 0,00 EUR 

Voor financiering 0,00 EUR 0,00 EUR 

Financiering 0,00 EUR 0,00 EUR 

Voor overboek 0,00 EUR 0,00 EUR 
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Overboeking 0,00 EUR 0,00 EUR 

Eigen Dj 0,00 EUR 0,00 EUR 

Gecor. overschot 0,00 EUR 0,00 EUR 

Saldo 0,00 EUR 0,00 EUR 

 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 

 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 

SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Het meerjarenplan 2024-2025 werd via het Digitaal Loket Vlaanderen ontvangen op 

15 september 2024. 

 

Luidens art. 43, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de materiële 

organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de meerjarenplannen en 

de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 

in casu de Moslimraad van België. 

 

Dit advies werd verstrekt op 23 september 2024 en ontvangen door de 

provincieoverheid op 24 september 2024. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

5. Financiële aspecten 

 

BBC: Actieplan: Interne werking DREM 2020-2025 - Actie: SREM Erediensten. 

 

In het provinciale meerjarenplan dienen de exploitatietoelagen voor 2024 en 2025 

ten bedrage van respectievelijk 31.807,00 EUR en 22.564,00 EUR ten voordele van 

de islamitische gemeenschap El Mouslimine te Antwerpen voorzien te worden op 

respectievelijk boekhoudsleutel 2024/64902000/0790 en - 2025/64902000/0790 

Niet-nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone 

begroting van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 

MJP001467. 

 

BESLUIT: 
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Enig artikel: 

De provincieraad keurt het meerjarenplan 2024-2025 van de islamitische 

gemeenschap El Mouslimine te Antwerpen goed met een exploitatietekort, tevens 

provinciesubsidie, van  

• 31.807,00 EUR voor 2024 

• 22.564,00 EUR voor 2025 

zonder boekhoudkundige-technische opmerkingen ter zake. 

 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 1/1 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
33 aanwezigen, 20 ja, 6 nee en 7 onthouding. 

 

Goedgekeurd met 20 stemmen ja, bij 6 stemmen nee en bij 7 onthouding. 

 

 

Nr. 1/2 van de agenda 

 

Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap El Mouslimine. Budget 

2024. Akteneming. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Krachtens artikel 48 juncto artikel 272 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 

de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 

provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Krachtens artikel 49 juncto artikel 272 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 

de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 

provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget 

indien dit niet past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Luidens artikel 47 juncto artikel 272 worden de budgetten na het advies van het 

erkend representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid 

ingediend (…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een 

termijn van vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 

provincieoverheid (…). 

 

2. Juridische context 

 

Luidens art. 46 juncto art. 272 stelt het comité jaarlijks op basis van het 

meerjarenplan het budget van de islamitische gemeenschap voor het volgende 

boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 

exploitatiebudget. 
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3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Het comité van de  islamitische gemeenschap El Mouslimine heeft het budget 2024 

opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 14 september 2024. 

 

In vergadering van 24 oktober 2024 heeft de provincieraad het meerjarenplan 

2024-2025 van de islamitische gemeenschap El Mouslimine goedgekeurd zonder 

boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit meerjarenplan voorzag in 

een toelage van de provincie Antwerpen voor de exploitatie van 31.807,00 EUR 

voor het jaar 2024. 

 

Het budget 2024 kan als volgt worden samengevat: 

 

Exploitatie Ontvangsten 14.000,00 EUR  
Uitgaven 35.807,00 EUR  
Voor financiering -21.807,00 EUR  
Financiering -10.000,00 EUR  
Voor overboeking -31.807,00 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar -31.807,00 EUR  
Gecor. Expl. Rek. n-2 0,00 EUR  
Gecor. Expl. Budget n-1 0,00 EUR  
Voor toelage -31.807,00 EUR  
Gewone toelage 31.807,00 EUR  
Achterstal. toelage 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    

Exploitatietoelage   31.807,00 EUR 

 

Investeringen Ontvangsten 0,00 EUR  
Uitgaven 0,00 EUR  
Voor financiering 0,00 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking 0,00 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar 0,00 EUR  
Gecor. Expl. Rek. n-2 0,00 EUR  
Gecor. Expl. Budget n-1 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    

Investeringstoelage   0,00 EUR 

 

 

Het budget 2024 vergeleken met het meerjarenplan 2024-2025 voor wat betreft de 

voorziene subsidie voor 2024: 
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Voorziene subsidie in het meerjarenplan 31.807,00 EUR 

Gevraagde provinciale subsidie budget 2024 31.807,00 EUR 

Verschil 0,00 EUR 

 

Het ingediende budget valt aldus binnen het goedgekeurde meerjarenplan. De 

provincieraad dient derhalve akte te nemen van het ingediende budget 2024. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 

 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 

SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Het budget 2024 werd via het Digitaal Loket Vlaanderen ontvangen op 

15 september 2024. 

 

Luidens de artt. 47 en 50, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en 

de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 

in casu de Moslimraad van België. 

 

Dit advies werd verstrekt op 23 september 2024 en ontvangen door de 

provincieoverheid op 24 september 2024. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

5. Financiële aspecten 

 

BBC: Actieplan: Interne werking DREM - Actie: SREM Erediensten. 

 

Een budget ten belope van 31.807,00 EUR ten voordele van de islamitische 

gemeenschap El Mouslimine te Antwerpen is voorzien in het provinciale 

meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2024/64902000/0790 - Niet-

nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting 

van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 

MJP001467, van het budget 2024. 
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BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad neemt akte van het budget 2024 van de islamitische 

gemeenschap El Mouslimine te Antwerpen met een provinciesubsidie van 

31.807,00 EUR voor het tekort op het exploitatiebudget 2024, zonder formulering 

van boekhoudkundig-technische of andere opmerkingen ter zake. 

 

 
VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 1/2 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
32 aanwezigen, 19 ja, 6 nee en 7 onthouding. 

 
Goedgekeurd met 19 stemmen ja, bij 6 stemmen nee en bij 7 onthouding. 

 

 

Nr. 1/3 van de agenda 

 

Erediensten. Antwerpen. Russisch-Orthodoxe kerkfabriek Christus’ 

Geboorte. Budget 2024. Afkeuring. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Krachtens art. 48 juncto art. 229 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 

provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Krachtens art. 49 juncto art. 229 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de provincieraad 

bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget indien dit niet 

past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Luidens art. 47 juncto art. 229 worden de budgetten na het advies van het erkend 

representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid ingediend 

(…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een termijn van 

vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 

provincieoverheid (…). 

 

2. Juridische context 

 

Luidens art. 46 juncto art. 229 stelt de kerkfabriekraad jaarlijks op basis van het 

meerjarenplan het budget van de orthodoxe kerkfabriek voor het volgende 

boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 

exploitatiebudget. 
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Luidens artikel 50 juncto artikel 229 worden de budgetwijzigingen na het advies 

van het erkend representatief orgaan voor 15 september van het lopende jaar 

gecoördineerd bij de provincieoverheid ingediend. De artikel 48 en 49 zijn dan van 

overeenkomstige toepassing. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In vergadering van 20 februari 2020 heeft uw raad het meerjarenplan 2020-2025 

van de orthodoxe kerkfabriek Christus’ Geboorte te Antwerpen goedgekeurd zonder 

boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit meerjarenplan voorzag in 

een toelage van de provincie Antwerpen voor de exploitatie van 25.175,00 EUR 

voor het jaar 2024. 

 

De kerkfabriekraad van de orthodoxe kerkfabriek Christus’ Geboorte heeft het 

budget 2024 opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 14 april 2024. 

 

Uw raad gaf een ongunstig advies over de rekening 2022 in vergadering van 

27 april 2023, met een negatief saldo voor de exploitatie ten bedrage van  

-11.617,51 EUR en een positief saldo voor investeringen ten bedrage van 

13.000,00 EUR. Deze jaarrekening werd door de gouverneur evenwel goedgekeurd 

op 30 oktober 2023 doch waarbij rekening werd gehouden met de door de 

provincieraad geformuleerde opmerkingen dewelke aan het eredienstenbestuur 

werden overgemaakt. Het exploitatieresultaat en het investeringsresultaat zijn 

correct ingeboekt in het budget 2024. 

 

Het budget 2024 kan als volgt worden samengevat: 

 

Exploitatie Ontvangsten 21.000,00 EUR  
Uitgaven 41.350,00 EUR  
Voor financiering -20.350,00 EUR  
Financiering -21.000,00 EUR  
Voor overboeking -41.350,00 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar -41.350,00 EUR  
Gecor. Expl. -2 -11.617,51 EUR 

 Gecor. Budget -1 -32.944,80 EUR  
Voor toelage -20.022,71 EUR  
Gewone toelage 20.022,71 EUR  
Achterstal. toelage 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    

Investeringen Ontvangsten 0,00 EUR  
Uitgaven 0,00 EUR  
Voor financiering 0,00 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking 0,00 EUR 
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Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar 0,00 EUR  
Gecor. Invest. -2 13.000,00 EUR  
Gecor. Budgetw. -1 -13.000,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    

Toelage   20.022,71 EUR 

 

 

Er zijn in 2024 geen investeringsontvangsten noch investeringsuitgaven. 

 

Het budget 2024 vergeleken met het meerjarenplan 2020-2025 voor wat betreft de 

voorziene subsidie voor 2024: 

 

Voorziene subsidie in het meerjarenplan 25.175,00 EUR 

Gevraagde provinciale subsidie budget 2024 20.022,71 EUR 

Verschil 5.152,29 EUR 

 

Het ingediende budget valt aldus binnen het goedgekeurde meerjarenplan. De 

provincieraad dient derhalve normaliter enkel akte te nemen van het ingediende 

budget 2024. 

Echter bevat het ingediende budget een ernstige materiële fout. De waarde K2 (het 

gecorrigeerd overschot of tekort van het budget van het vorige dienstjaar, in casu 

2023) is volledig foutief. Dit dient 303,14 EUR te zijn i.p.v. -32.944,80 EUR. 

Indien de correctie wordt toegepast op het ingediende budget, dan zou de 

exploitatietoelage 53.270,65 EUR bedragen. Dit is 28.095,65 EUR hoger dan 

hetgeen voorzien is in het goedgekeurde meerjarenplan, zijnde 25.175,00 EUR. Er 

is geen aanpassing van het meerjarenplan gevraagd. 

De mogelijkheid, voorzien in artikel 49, §1 van het eredienstendecreet waarbij de 

provincieraad gemachtigd is om het ingediende budget aan te passen aan het 

goedgekeurde meerjarenplan (behalve wat de kosten betreft die betrekking hebben 

op het vieren van de eredienst) is in deze echter niet toepasbaar omwille van 

enerzijds de opgetreden fout in de weergave van de voorbije jaren en anderzijds de 

hoegrootheid van het echte tekort waarbij de eenzijdige ingreep vanwege de 

provincie een te grote impact zou hebben. Derhalve kan de provincieraad niet 

anders dan het ingediende budget afkeuren. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 

 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 
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SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Het budget 2024 werd via het Digitaal Loket Vlaanderen ontvangen op 

21 september 2024. 

 

Luidens de artt. 47 en 50, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en 

de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 

in casu de Metropoliet Athenagoras van het Oecumenisch Patriarchaat van 

Constantinopel. 

 

Dit advies werd verstrekt op 16 april 2024 en eveneens ontvangen door de 

provincieoverheid op 21 september 2024. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

5. Financiële aspecten 

 

BBC: Actieplan: Interne werking DREM - Actie: SREM Erediensten. 

 

Een budget ten belope van 25.175,00 EUR ten voordele van de Russisch-orthodoxe 

kerkfabriek Christus’ Geboorte te Antwerpen werd voorzien in het provinciale 

meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2024/64902000/0790 - Niet-

nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting 

van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 

MJP001467, van het budget 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad keurt het budget 2024 van de Russisch-orthodoxe kerkfabriek 

Christus’ Geboorte te Antwerpen af. 

 

 
VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 1/3 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
33 aanwezigen, 24 ja en 9 onthouding. 

 
Goedgekeurd met 24 stemmen ja, bij 9 onthouding. 

 



VERGADERING VAN 24 OKTOBER 2024 

 19 

 

2. Economie, streekbeleid en Europa 

 

Nr. 2/1 van de agenda 

 

Budget 2024. Verdeling verdeelkrediet inclusieve economie (V): Maatwerkt 

vzw. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Art. 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

Koninklijk Besluit nr. 110 van 13 december 1982, gewijzigd door het Koninklijk 

Besluit nr. 145 van 30 december 1982, betreffende het verplicht evenwicht van de 

begroting. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In het budget 2023 werd onder het verdeelkrediet “inclusieve economie (V)” (ARK-

code: 6490200, ARK-omschrijving: niet-nominatieve subsidies) ramingsnummer 

MJP001430 – We stimuleren een streekgerichte aanpak voor de uitbouw van een 

provinciedekkend aanbod werkplaatsen en de noodzakelijke trajectomkadering voor 

de meest kwetsbaren – een krediet van 384.500 EUR ingeschreven. 

 

In de provincieraad van 27 juni 2024 werd een eerste verdeling van het krediet 

beslist. 271.469 EUR werd toegewezen aan de Stichting Kempens Landschap voor 

het project ‘Landschapsdokters’. Het resterende krediet is nog te bestemmen. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 

 

 
SDG 8 Eerlijk werk en economische groei 

SDG-subdoelstelling 8.5 Tegen 2030 komen tot een volledige en productieve 

tewerkstelling en waardig werk voor alle vrouwen en mannen, ook voor jonge 

mensen en personen met een handicap, alsook een gelijk loon voor werk van 

gelijke waarde. 

 

➢ Maatwerkt vzw – Realisatie jaarprogramma tweede werkjaar Maatwerkt 

vzw: 113.000 EUR 
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De beleidsnota ‘actieplan inclusieve economie 2020 – 2024' goedgekeurd in de 

provincieraad van mei 2020 stelt als doelstelling om de samenwerking in de 

Antwerpse sociale economie te stimuleren en faciliteren met volgende ambitie: 

 

Op termijn willen we evolueren naar één provinciaal platform waar alle bedrijven 

die hun schouders zetten onder het realiseren van een inclusieve economie met 

elkaar samenwerken. We realiseren ons dat dit een jarenlang proces vergt met een 

intensieve inzet van verschillende partners. We willen dit proces vanuit de provincie 

kracht bij zetten en vertrekken van een strategische studie die als basis dient om 

dit proces te faciliteren. 

 

De voorbije jaren werden verschillende stappen gezet om dit provinciaal platform te 

realiseren. Dit leidde tot de oprichting van Maatwerkt vzw op 6 december 2023. 

Maatwerkt vzw werd officieel opgericht op de Algemene Vergadering van 

6 december 2023. 33 Maatwerkbedrijven actief in de provincie Antwerpen zijn tot 

de vzw toegetreden. 

 

Maatwerkt vzw heeft tot doel de door de overheid erkende collectieve 

maatwerkbedrijven met een vestiging in de provincie Antwerpen te verbinden en 

hun ondernemerschap te versterken om de werkzaamheidsgraad binnen de sociale 

economie te verhogen. De vereniging wil hiertoe samenwerking tussen haar leden 

stimuleren, gemeenschappelijke initiatieven coördineren, hun belangen behartigen 

en hun ontwikkeling bevorderen. 

 

In het eerste werkjaar van de vzw, dat liep van 1 oktober 2023 tot 30 september 

2024, werden al heel wat zaken gerealiseerd of in de steigers gezet: 

1. Organisatie van een netwerkdag op 31 mei 2024 

2. Start en uitbouw van verschillende werkgroepen (textiel, horeca en voeding, 

preventie, HR en sociale diensten, Pidpa, sales, ICT, bouw, groen) 

3. Opzetten van een feitelijke vereniging (met het oog op samenwerking rond 

aanbestedingen, voortvloeiend uit de werkgroep i.f.v. Pidpa maar ook i.f.v. 

Lantis): in voorbereiding 

4. Ondersteuning gezamenlijk project ‘Versterk je medewerkers’ met 

6 maatwerkbedrijven, op vraag van de provincie: in voorbereiding 

5. De diverse activiteiten, zoals de netwerkdagen, werkgroepen, het dagelijks 

bestuur en het bestuursorgaan, dragen aanzienlijk bij aan het groeiende 

vertrouwen tussen de verschillende organisaties. Hierdoor komen 

belangrijke thema's gemakkelijker op tafel. Daarnaast merken we dat de 

betrokkenheid van een aantal directies toeneemt, waardoor zij actief 

verantwoordelijkheid nemen in de uitwerking van specifieke onderwerpen 

voor de werkgroepen en het bestuursorgaan. 

 

Voor het tweede werkjaar, dat zal lopen van 1 oktober 2024 tot 31 december 2025, 

staan verschillende punten op de agenda: 

 

1. Verderzetten van de werkgroepen, focus verdiepen naar meer impact, 

2 netwerkevents per jaar organiseren 

2. Opzetten van een juridische en praktische structuur om grote 

aanbestedingen te kunnen opnemen 
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3. Verder inhoud geven aan het bestuursorgaan 

4. Het bestuursorgaan slagkrachtiger maken 

5. Het project "Versterk je medewerkers" mogelijk maken en resultaten delen 

6. Andere opportuniteiten voor projectsubsidies onderzoeken 

7. Samenwerking met stakeholders verder uitdiepen zoals bijvoorbeeld de 

‘lokale regisseurs sociale economie’ en de VDAB 

8. Rollen van Maatwerkt vzw verder uitwerken zoals bepaald op de netwerkdag 

van 31 mei 2024: Lobby werk, Profileren van de sector, Samen 

ondernemen, Netwerken, Kennis delen, Goede praktijken uitwisselen 

9. In het kader van de communicatie: update website 

 

Om dit jaarprogramma te realiseren, wordt voorgesteld om aan Maatwerkt vzw een 

bedrag van 113.000 EUR toe te kennen. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024 

 

5. Financiële aspecten 

 

De deputatie heeft beslist volgende verdeling van dit krediet aan uw raad ter 

goedkeuring voor te leggen: 

 

Ramingsnummer MJP001430 – We stimuleren een streekgerichte aanpak voor 

de uitbouw van een provinciedekkend aanbod werkplaatsen en de noodzakelijke 

trajectomkadering voor de meest kwetsbaren. 

 

• Maatwerkt vzw: 113.000 EUR 

 

 

Uw raad wordt gevraagd de verdeling van het krediet ingeschreven in het 

uitgavebudget BBC “inclusieve economie (V)” (ARK-code: 6490200, ARK-

omschrijving: niet-nominatieve subsidies) ramingsnummer MJP001430 – We 

stimuleren een streekgerichte aanpak voor de uitbouw van een provinciedekkend 

aanbod werkplaatsen en de noodzakelijke trajectomkadering voor de meest 

kwetsbaren – goed te keuren. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad keurt de volgende verdeling van het krediet ingeschreven in het 

uitgavebudget BBC onder “inclusieve economie (V)” (ARK-code: 6490200, ARK-

omschrijving: niet-nominatieve subsidies) ramingsnummer MJP001430 – We 

stimuleren een streekgerichte aanpak voor de uitbouw van een provinciedekkend 

aanbod werkplaatsen en de noodzakelijke trajectomkadering voor de meest 

kwetsbaren – goed ten bedrage van 113.000 EUR. 

 

Dit krediet wordt aangewend als volgt: 
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• Maatwerkt vzw: 113.000 EUR 

 

 
VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 2/1 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
33 aanwezigen, 33 ja-stemmen. 

 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 

 

 

Nr. 2/2 van de agenda 

 

Budget 2024. Verdeling verdeelkrediet arbeidsmarkt (V): project Versterk 

je medewerker. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Art. 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

Koninklijk Besluit nr. 110 van 13 december 1982, gewijzigd door het Koninklijk 

Besluit nr. 145 van 30 december 1982, betreffende het verplicht evenwicht van de 

begroting. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In bijgaand verslag wordt gevraagd in te stemmen met de subsidie voor Maatwerkt 

vzw en de aanwending van het verdeelkrediet met als omschrijving ‘subsidie met 

betrekking tot arbeidsmarkt (V)’ onder ARK nummer 64902000 (niet-nominatieve 

subsidie) Ramingsnummer MJP001431 voor een totaalbedrag van 300.000 EUR. 

Aan Maatwerkt vzw. In het budget 2024 werd op betreffend ramingsnummer een 

krediet van 1.268.774 EUR ingeschreven. Op de provincieraden van februari, 

maart en september 2024 werd reeds 965.500 EUR toegewezen of verschoven. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 

 
SDG 17 Partnerschappen om doelstellingen te bereiken  

SDG-subdoelstelling 17.17 Doeltreffende openbare, publiek-private en 

maatschappelijke partnerschappen aanmoedigen en bevorderen, voortbouwend op de 

ervaring en het netwerk van partnerschappen 
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SDG 8 Eerlijk werk en economische groei 

SDG-subdoelstelling 8.5 Tegen 2030 komen tot een volledige en productieve 

tewerkstelling en waardig werk voor alle vrouwen en mannen, ook voor jonge mensen 

en personen met een handicap, alsook een gelijk loon voor werk van gelijke waarde. 

 

In het deputatiebesluit van 20 juni 2024 (VARIA-2024-01074) met als onderwerp 

‘Reglement Inclusieve economie – projectsubsidies 2024. Toekenning en uitbetaling aan 

verschillende projecten’ gaf de deputatie een mandaat aan de Dienst Werk om met 

volgende maatwerkbedrijven in overleg te gaan om tot een gezamenlijk project te 

komen onder Maatwerkt vzw: 

 

1. Boskat vzw, Kamergoor 19 bus 1, 2200 Herentals 

2. Lidwina vzw, Postelarenweg 213, 2400 Mol 

3. De Biehal vzw, Stationsstraat 206, 3920 Lommel 

4. ZKW vzw (Kaliber), Herenthoutseweg 136, 2200 Herentals 

5. Mivas vzw, Plaslaar 41, 2500 Lier 

6. Vlotter Facilities vzw, Colonel Silvertopstraat 15, 2850 Boom 

 

Dit overleg heeft geleid tot de indiening door Maatwerkt vzw van een gezamenlijk 

project van deze zes maatwerkbedrijven, met als titel ‘Versterk je medewerkers’. Het 

doel van het project is het versterken van de medewerkers, zowel maatwerkers als 

begeleiders, om de duurzame tewerkstelling van maatwerkers te bevorderen. 

 

Het project omvat een ‘individueel luik’ waarin elk maatwerkbedrijf een aantal 

organisatie-specifieke acties uitvoert, met het oog op: 

• het versterken van maatwerkers: de verhoging draagkracht, sterkere 

vaardigheden (taal, communicatie, digitaal), ontwikkeling vaktechnische 

competenties, vermindering ziekteverzuim en verhoging retentie 

• het versterken van begeleiders: verhoging draagkracht, sterkere begeleidings- 

en leiderschapscompetenties 

• het uitwerken van een geïntegreerde aanpak van opleiding en begeleiding, 

instroom, doorstroom en uitstroom 

 

Daarnaast is er een collectief luik waarin de maatwerkbedrijven samenwerken: Via 

uitwisseling en intervisie worden kennis, ervaringen en tools gedeeld om de organisatie-

specifieke acties te overstijgen en tot een meer geïntegreerde aanpak alsook 

samenwerking met externe partijen (bv. opleidingspartners of sociale organisaties) te 

komen. 

 

Maatwerkt vzw is de aanvrager van het project, en treedt op als penhouder en 

coördinator voor het project. Via de organisatiestructuur van Maatwerkt vzw, zoals de 

werkgroep HR en sociale diensten alsook de raad van bestuur, worden projectresultaten 

verder gedeeld naar alle 33 aangesloten maatwerkbedrijven. 

 

Voorgesteld wordt om een subsidie van 300.000 EUR toe te wijzen aan Maatwerkt vzw 

voor het project ‘Versterk je medewerkers’. 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 24 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurt dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Aan Maatwerkt vzw wordt 300.000 EUR toegekend uit de ‘subsidie met betrekking 

tot arbeidsmarkt (V)’ onder ARK nummer 64902000 (niet-nominatieve subsidie) 

Ramingsnummer MJP001431 als terugvorderbare forfaitaire subsidie toegekend. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Toewijzing van een subsidie van 300.000 EUR voor Maatwerkt vzw voor het project 

‘Versterk je medewerkers’. 

 

 
VOORZITTER. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 2/2 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
33 aanwezigen, 33 ja-stemmen. 

 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
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3. Leefmilieu, financiën en logistiek 

 

Nr. 3/1 van de agenda 

 

Budget 2024. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 

Subsidies voor Leefmilieuprojecten. Aanwending krediet. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Art. 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Feitelijke context en verantwoording 

 

In het budget 2024 werd onder Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP000228) - 

'Subsidie voor leefmilieuprojecten' een krediet van 726.814 EUR uitgetrokken. 

 

De verdeling van dit krediet dient ter goedkeuring worden voorgelegd aan de 

provincieraad. Na goedkeuring door uw raad zullen de afzonderlijke projecten aan 

de deputatie worden voorgelegd voor wat betreft de toekenning, betaling en 

uiterste rapportagedatum van de subsidie. 

 

Met dit verslag worden twee categorieën projecten voorgelegd: 

• Projecten in uitvoering van de samenwerkingsovereenkomst tussen het 

Vlaamse Gewest (Agentschap voor Natuur en Bos) en de provincie Antwerpen 

over de projectfinanciering van de Bosgroepen en de Regionale Landschappen; 

• Projecten in uitvoering van provinciaal beleid. 

 

Projecten in uitvoering van de samenwerkingsovereenkomst tussen het Vlaamse 

Gewest en de provincie Antwerpen over de projectfinanciering van de Bosgroepen 

en de Regionale Landschappen: 

 

De samenwerkingsovereenkomst tussen het Vlaamse Gewest en de provincie 

Antwerpen over de projectfinanciering van de Bosgroepen en de Regionale 

Landschappen in de periode 2020 – 2024, werd in zitting van 27 februari 2020 door 

de deputatie goedgekeurd. 

 

De overeenkomst heeft tot doel de samenwerking tussen het Agentschap voor 

Natuur en Bos (ANB) en de provincie te definiëren rond de projectwerking, 

gefinancierd door het Agentschap, die uitgevoerd zal worden door de Bosgroepen 

en de Regionale Landschappen in de transitieperiode na de overdracht van deze 

instrumenten naar de provincies. De overeenkomst heeft een looptijd van vijf jaar, 

ging in op 1 januari 2020 en loopt tot en met 31 december 2024. 
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De projectwerking krijgt vorm in een jaarlijks actieprogramma dat de provincie 

opmaakt en dat de projecten van de Regionale Landschappen en Bosgroepen 

bundelt. Na goedkeuring door ANB vormt dit jaarlijks actieprogramma de basis voor 

het opvolgen en financieren van de betrokken projecten. Na de goedkeuring door 

ANB maakt ANB het bijbehorende voorschot en saldo over aan de provincie, die 

verder instaat voor de inhoudelijke en financiële afhandeling. 

 

Voor het actieprogramma 2024 betreft het een bedrag van 296.414 EUR, waarvan 

80% (zijnde 237.131,19 EUR) in 2024 als voorschot uitbetaald wordt. De overige 

20% wordt normaliter (en onder voorbehoud van betaling door ANB), afhankelijk 

van de evaluatie van het jaarverslag, in 2025 uitbetaald. 

 

De middelen worden als volgt toegewezen: 

 

Regionaal Landschap de Voorkempen vzw:  31.051,00 EUR 

Regionaal Landschap Rivierenland vzw:   21.267,00 EUR 

Regionaal Landschap Schelde-Durme vzw:    5.742,23 EUR 

Regionaal Landschap Kleine & Grote Nete vzw:  24.748,53 EUR 

 

Bosgroep Antwerpse Gordel vzw:    90.629,00 EUR 

Bosgroep Kempen Noord vzw:    82.606,24 EUR 

Bosgroep Zuiderkempen vzw:    40.370,00 EUR 

------------------ 

Totaal:       296.414,00 EUR 

 

Projecten in uitvoering van provinciaal beleid: 

 

Met dit verslag wordt een vierde reeks projecten voor een bedrag van 

17.670,02 EUR voor het werkjaar 2024 ter goedkeuring voorgelegd. 

 

Voor onderstaand project zal een voorschot van 100% in 2024 uitbetaald worden. 

 

Trage Wegen vzw – 17.670,02 EUR voor het project ‘Te Water!’. 

Te Water! is een ambitieus plan om packraftroutes te ontwikkelen door heel 

Vlaanderen. Packraften is ontstaan in Canada en combineert wandelen 

(backpacken) en varen (raften). In België staat de sport nog maar in de 

kinderschoenen. Een packraft is een opblaasbare boot die in een rugzak past en 

slechts 5-7 kg weegt. Packraften leent zich er daardoor uitstekend toe om 

duurzaam op avontuur te gaan in eigen land en met het openbaar vervoer. 

Te Water! start in de Grote Nete. Trage Wegen vzw, Toerisme Provincie Antwerpen, 

Provincie Antwerpen, Peddelsport Vlaanderen en de Vlaamse Waterweg ontwikkelen 

samen met 7 aangrenzende gemeenten een eerste kerntraject op de Grote Nete 

tussen Westerlo en Lier. De route is ruim 35km lang en beschikt over 10 in- en 

uitstapplaatsen. Langs de route staan informatieborden met vaarregels en een 

overzichtskaart van de vaarweg en wandelroutes. 
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Voor het vervolledigen van de packraftroute op de Grote Nete plaatst Trage Wegen 

vzw in Itegem (Heist-op-den-Berg) stroomafwaarts van de Fonteinbrug een 

kanotrap. Deze trap functioneert als laatste van de nodige officiële in- en 

uitstapplaatsen van de packraftroute tussen Westerlo en Lier. 

 

XXX 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.4 De inspanningen verhogen om het culturele en 

natuurlijke erfgoed van de wereld te beschermen en veilig te stellen 

SDG-subdoelstelling 11.7 Tegen 2030 universele toegang voorzien tot veilige, 

inclusieve en toegankelijke, groene en openbare ruimtes, in het bijzonder voor 

vrouwen en kinderen, ouderen en personen met een handicap 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 

verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 

 

3. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Goedgekeurd wordt de voorgebrachte verdeling van het krediet 2024, ingeschreven 

als machtigingskrediet - ‘Subsidie voor leefmilieuprojecten’. 

 

Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP000228) - 'Subsidie voor leefmilieuprojecten'. 

 

 
VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Mijnheer De Quick heeft het woord. 
 
De heer DE QUICK.- Dank u wel, voorzitter. Onze fractie zal dit punt goedkeuren, maar we 
hebben een kleine opmerking op het tweede gedeelte, met betrekking tot de trage wegen en de 
17.670 EUR die daar wordt gesubsidieerd aan een vzw die packraften wil organiseren. Wij 
stellen ons de vraag wat er dan gebeurt met andere sporten, watersporten, en of hier dan geen 
precedent wordt gecreëerd. We denken dat er misschien ook te pas en te onpas subsidies zullen 
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worden toegekend aan gelijkaardige projecten. Wij vragen dat er een evaluatie zou komen na 
een jaar van dit project en dat er een plan van aanpak met betrekking tot die subsidiëring van 
watersporten en groenblauwe dooradering uitgewerkt wordt. Dank u wel. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde De Haes heeft het woord. 
 
De heer DE HAES, gedeputeerde.- Ik heb natuurlijk geen enkel probleem met een evaluatie. Ik 
denk dat we dat ook vanzelfsprekend vinden. Nu, misschien moet ik het ietsiepietsie nuanceren: 
het is een sport, maar het is eigenlijk een toeristische beleving, het packraften. Het is wandelen, 
een beetje de boot opblazen met speciale dingen, u hebt het misschien gezien, en dan even te 
water. Het is te water, ter land. Het is eigenlijk eerder een toeristisch uithangbord over de Grote 
Nete. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Als er geen vragen meer zijn, dan kunnen we overgaan tot de 
stemming van punt 3/1 van de agenda. De stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem 
uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 33 ja-stemmen. 

 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/2 van de agenda 

 

Provinciale overheidsopdrachten. Toepassing van artikel 43, §2, 11° van 

het provinciedecreet. Onderhouds- en beschermingswerken waterlopen 2e 

categorie - dienstjaar 2025-2026. Bestek en wijze van gunnen. 

Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43, §2, 11° van het provinciedecreet. 

 

2. Juridische context 

 

Artikel 36 van de Wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

 
SDG 6 Schoon water en sanitair 

SDG-subdoelstelling 6.5 Tegen 2030 het geïntegreerde beheer van de 

waterhulpbronnen implementeren op alle niveaus, ook via gerichte 

grensoverschrijdende samenwerking 
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SDG 16 Vrede, justitie en sterke publieke diensten 

SDG-subdoelstelling 16.6 Doeltreffende, verantwoordelijke en transparante 

instellingen ontwikkelen op alle niveaus 

 

Aan uw raad wordt een ontwerp voorgelegd, opgemaakt door de dienst Integraal 

Waterbeleid, voor de onderhouds- en beschermingswerken aan provinciale 

waterlopen voor het dienstjaar 2025-2026. 

 

Het ontwerp omvat het bestek, samen met een gedetailleerde kostenraming met 

bijhorende plannen. 

 

De werken bestaan uit 12 percelen. De onderhouds- en beschermingswerken 

werden samengevoegd in deze percelen. 

 

De onderhouds- en beschermingswerken zijn bij toepassing van artikel 6 van de 

wet van 28 december 1967 betreffende de onbevaarbare waterlopen, jaarlijks 

verplicht. 

De beschermingswerken omvatten hoofdzakelijk de herstelling van 

taludafzakkingen en oeveruitspoelingen, die aan de hand van klachten gemeld 

worden. Overeenkomstig artikel 6 van de wet van 28 december 1967, moeten ook 

deze werken door de beheerder van de onbevaarbare waterlopen uitgevoerd 

worden. 

 

Deze opdracht wordt geraamd op een bedrag van 5 758 757,60 EUR, voor twaalf 

percelen. 

 

Aan uw raad wordt voorgesteld om het ontwerp goed te keuren en als wijze van 

gunnen de openbare procedure vast te stellen. 

 

De documenten zijn bijgevoegd in sindala. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

5. Financiële aspecten 

 

In het meerjarenbudget is er budget voorzien om de opdracht eventueel te kunnen 

herhalen in toepassing van artikel 42, §1, 2° van de Wet betreffende de 

overheidsopdrachten van 17 juni 2016. Bij deze herhalingen kan gewerkt worden 

met de onderhandelingsprocedure zonder voorafgaande bekendmaking als 

plaatsingswijze.  

 

Krediet wordt voorzien op budgetcode 61300000/01/0319/DIW MJP000216 en 

22610000/01/0319/DIW MJP000221. 
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BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Goedgekeurd wordt het ontwerp voor de onderhouds- en beschermingswerken aan 

provinciale waterlopen voor het dienstjaar 2025-2026. 

 

Beslist wordt als wijze van gunnen de openbare procedure voor deze aanneming 

vast te stellen. 

 

 
VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 3/2 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
33 aanwezigen, 33 ja-stemmen. 

 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/3 van de agenda 

 

Provinciale overheidsopdrachten.  Raamovereenkomst voor een digitaal 

depot met archiefbeheersysteem voor papieren en digitaal archief. 

Plaatsen opdracht en selectieleidraad. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Art. 43 §2 11° van het provinciedecreet: de provincieraad is bevoegd voor het 

vaststellen van de plaatsingsprocedure en het vaststellen van de voorwaarden van 

overheidsopdrachten. 

 

2. Juridische context 

 

De wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 

Het koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten in de 

klassieke sectoren. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Provincie Antwerpen zet een overheidsopdracht in de markt voor een digitaal depot 

met archiefbeheerssysteem voor het beheer van papier- en digitaal archief. De 

archiveringsoplossing voor digitale archieven voldoet aan de eIDAS v2 vereisten 

met betrekking tot gekwalificeerde vertrouwensdiensten voor elektronische 

archivering en de archivering van documenten voorzien van een gekwalificeerde 

digitale handtekening. De authenticiteit en bewijskracht van onze documenten is 

essentieel voor ons. 
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De toepassing laat toe dat de vereisten van de GDPR correct kunnen worden 

nageleefd door logging, afschermen, enz. Inzage in niet-openbare 

archiefdocumenten kan ingesteld worden op 3 niveaus: inschrijvingsnummer, 

inventarisnummer en onderdeel van een inventarisnummer. 

 

De archiefbeschrijvingen (ISAD, nadere toegangen, ISAAR) worden "ongeacht de 

vorm" voor analoge en digitale archieven gemeenschappelijk geregistreerd en 

bijgehouden. 

 

Deze opdracht is inclusief een website om het papieren en digitale archief door 

gebruikers te laten raadplegen. 

 

Daarnaast omvat deze opdracht ook de migratie van data uit de bestaande 

toepassing voor het beheer van papieren en digitaal archief. Het volume aan 

digitale archieven is momenteel 2TB. 

 

De Provincie treedt voor deze opdracht op als aankoopcentrale voor de andere 

Vlaamse provincies en voor de steden en gemeenten van de provincie Antwerpen. 

 

De opdracht heeft een initiële looptijd van 4 jaar. Hierna kan de opdracht 3 maal 

verlengd worden met een periode van 1 jaar. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 

 
SDG 12 Verzeker duurzame consumptie- en productiepatronen 

SDG-subdoelstelling 12.7 Duurzame praktijken bij overheidsopdrachten 

bevorderen in overeenstemming met nationale beleidslijnen en prioriteiten. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Procedure 

De dienst Informatiebeheer en Ondersteuning stelt voor om deze opdracht te 

plaatsen via een mededingingsprocedure met onderhandeling in toepassing van 

artikel 38 §1 1° c) van de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 

Motivering: De basisfunctionaliteiten kunnen opgegeven worden in onze functionele 

en technische vereisten maar de concrete uitwerking van een ABS voor digitaal- en 

papieren omgeving vereist een doorgedreven onderhandeling met de verschillende 

inschrijvers. Omdat er op verschillende punten nood zal zijn aan maatwerk is het 

essentieel dat we met de inschrijvers kunnen onderhandelen. 

 

Op dit moment wordt enkel de keuze van de plaatsingswijze en de selectieleidraad 

aan de provincieraad voorgelegd. Deze selectieleidraad is een onderdeel van de 

procedure en legt de voorwaarden vast waaraan kandidaten moeten voldoen om 

aan de opdracht deel te nemen en een offerte te mogen indienen. De dienst 
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Informatiebeheer en  Ondersteuning werkt intussen de exacte voorwaarden van het 

bestek uit. Dit wordt volgens de planning in de vergadering van 27 november 2024 

aan de provincieraad voorgelegd. 

 

Selectiecriteria 

Op basis van de selectieleidraad zullen minimum 3 en maximum 4 kandidaten 

geselecteerd worden, op voorwaarde dat er minimum 3 kandidaten voldoen aan de 

minimale kwalitatieve selectiecriteria en in orde zijn qua uitsluitingscriteria. 

 

De kwalitatieve selectiecriteria beschrijven één minimale eis: elke kandidaat moet 

minimaal 1 referentie opgeven – in private of publieke sector – van een (afgerond) 

implementatietraject van 1 van de 5 elektronische vertrouwensdiensten van 

EIDAS 1. 

 

Voor elke referentie dient o.a. volgende informatie te worden vermeld: 

• Coördinaten van de contractant (naam, adres, telefoonnummer van een 

contactpersoon), 

• Welke vertrouwensdienst opgezet is. 

• Beschrijving van het project met o.a. periode van uitvoering. 

 

Indien er meer dan 4 kandidaten voldoen aan bovenstaande minimale eis, zullen de 

opgegeven referenties doorslaggevend zijn. In dat geval selecteren we de 

4 kandidaten waarvan de opgegeven referentie(s) het meest aansluiten bij onze 

opdracht. 

 

De opdracht wordt gepubliceerd in het Bulletin der Aanbestedingen en het Europees 

Publicatieblad. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad beslist een raamovereenkomst voor een digitaal depot met 

archiefbeheersysteem in de markt te plaatsen met een geraamde kostprijs voor de 

provincie Antwerpen van 1.500.000 EUR excl. btw, berekend over een maximale 

looptijd van 7 jaar. 

 

De provincieraad stelt als plaatsingswijze de mededingingsprocedure met 

onderhandeling vast en keurt de selectieleidraad voor deze opdracht goed. 

 

 
VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 3/3 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
33 aanwezigen, 33 ja-stemmen. 

 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
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Nr. 3/4 van de agenda 

 

Vastgoed. Antwerpen. Verkoop park Hof van Leysen. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Reeds meermaals heeft de stad Antwerpen en het district interesse getoond in de 

overname van het park “Hof van Leysen”.  

 

Ook het provinciaal groendomein Rivierenhof dat instaat voor het onderhoud is reeds 

geruime tijd vragende partij om het park over te dragen.  

 

Inmiddels is het masterplan voor de achterliggende site PIVA bijna klaar en hieruit 

blijkt dat een overdracht van het park mogelijk is onder bepaalde voorwaarden 

zijnde:  

 

1. In de akte wordt een erfdienstbaarheid op genomen in de vorm van een recht 

van overgang ten voordele van de gebruikers van de site PIVA. 

2. Teneinde de parkfunctie te bewaren wordt een bouwverbod opgelegd aan de 

koper voor het hele park, met uitzondering van die constructies die nodig zijn 

voor de uitoefening van de parkfunctie zoals bijvoorbeeld paden, vijver, etc… 

3. Aan de verkoper (provincie Antwerpen) wordt toegestaan om indien nodig 

ingevolge een verstrenging van de hemelwaterverordening of andere 

wetgeving, te kunnen afwateren naar het park.  

4. De medewerkers en bezoekers van het Torenhof mogen via het park toegang 

nemen; 

 

Er werd een opmetingsplan opgemaakt door provinciaal landmeter-expert Johan 

Arnauw om de grenzen van de overdracht vast te leggen rekening houdende met de 

bestaande afsluiting en op een zodanige manier dat het onderhoud van het Torenhof 

ook mogelijk blijft.  

 

Voorts wordt er aan herinnerd dat de site Piva door de Provincie Antwerpen bij 

beslissing van 22 oktober 2015 in erfpacht werd gegeven aan APB POA. Door de 
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verkoop van het Hof van Leysen zullen dus bepaalde stukjes grond uit de erfpacht 

gehaald worden en zullen andere toegevoegd worden.  

 

Concreet betekent dit dat: 

- Loten 1A, 1B en 1C worden verkocht aan de stad Antwerpen. De aparte 

loten 1B en 1C worden uit de erfpacht APB POA genomen. 

- Loten 2A en 2B worden dan in de erfpacht van APB POA opgenomen. 

- De restzones van perceel 1793D blijven gewoon provinciale eigendom. 

 

Het APB POA zal deze gedeeltelijke erfpachtverbrekingen en erfpachtnemingen laten 

goedkeuren door de Raad van Bestuur.  

 

Het team Vastgoed heeft een schatting van Stadim van 16 juni 2018. Daar 

schattingen maximaal 2 jaar oud mogen zijn op het moment van de overdracht, werd 

deze geactualiseerd door AG Vespa rekening houdende met de oppervlakte die zal 

worden overgedragen. Het park is geschat op 106.500 EUR. 

 

De bodemattesten werden opgevraagd.  

 

Voor het perceel kadastraal gekend als Antwerpen 10de afdeling, sectie K, nummer 

1793/D werd een blanco attest afgeleverd doch voor het perceel kadastraal 

gekend als Antwerpen 10de afdeling sectie K nummer 1922/D blijkt dat de grond 

werd opgenomen in het grondeninformatieregister. Het bodemattest stelt dat na 

een in 2013 uitgevoerd OBO geen beschrijvend bodemonderzoek nodig was. Een 

overdracht is dus mogelijk als er geen risico-activiteit meer is geweest.  

 

In 2017 heeft de provincie Antwerpen een milieuvergunning aangevraagd voor een 

metaalatelier. Dit is een risico-activiteit vanaf > 5 kW.  

 

Er zal nu eerst getracht worden om via een gemotiveerde verklaring een 

schrapping te bekomen als risicogrond voor dat deel van het perceel dat wordt 

overgedragen aan de stad Antwerpen.  

 

Indien dit niet mogelijk is, zal een OBO moeten uitgevoerd worden alvorens 

overdracht aan de stad mogelijk is. Dit betekent vooral een vertraging in het 

verlijden van de akte.  

 

De stad Antwerpen keur de aankoop reeds goed in zitting van 13 september 2024. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen  
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SDG-subdoelstelling 11.7 Tegen 2030 universele toegang voorzien tot veilige, 

inclusieve en toegankelijke, groene en openbare ruimtes, in het bijzonder voor 

vrouwen en kinderen, ouderen en personen met een handicap 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 10 oktober 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, wordt 

machtiging verleend tot verkoop aan de stad Antwerpen van het park “Hof van 

Leysen”, kadastraal gekend als Antwerpen 10de afdeling, sectie K, deel van 

nummers 1793/D en 1922/D met een gezamenlijk gemeten oppervlakte van 

30758m² zoals aangeduid als loten 1A, 1B en 1C op het opmetingsplan van 

landmeter-expert Johan Arnauw voor de prijs van 106.500 EUR.  

 

Artikel 2: 

Ingevolge bovenstaande verkoop aan de stad Antwerpen wordt de erfpacht 

opzichtens APB POA voor de loten 1B (3a 62ca) en 1C (4ca) zoals aangeduid op 

bijgevoegd opmetingsplan van landmeter-expert Johan Arnauw verbroken, en 

worden de loten 2A (2a 42ca) en 2B (3a 28ca) zoals aangeduid op ditzelfde 

opmetingsplan in erfpacht gegeven aan APB POA.  

 

Artikel 3: 

Volgende voorwaarden worden opgenomen in de akte van verkoop: 

• Er wordt een erfdienstbaarheid gevestigd in de vorm van een recht van 

overgang ten voordele van de gebruikers van de site PIVA; 

• De medewerkers en bezoekers van het Torenhof mogen via het park 

toegang nemen; 

• Teneinde de parkfunctie te bewaren wordt een bouwverbod opgelegd voor 

het gehele park, met uitzondering van die constructies die nodig zijn voor de 

uitoefening van de parkfunctie zoals bijvoorbeeld paden, vijver, etc… 

• Aan de provincie Antwerpen wordt toegestaan om indien nodig ingevolge 

een verstrenging van de hemelwaterverordening of andere wetgeving, te kunnen 

afwateren naar het park; 

 

Artikel 4: 

Beslist wordt aan de Algemene Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 

ontslag van ambtshalve inschrijving te verlenen bij de overschrijving van de akte. 

 

Artikel 5: 

Voor zover als nodig wordt beslist het goed te desaffecteren uit het openbaar 

domein. 

 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Mevrouw van Dienderen heeft het woord. 
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Mevrouw VAN DIENDEREN.- Dank u wel, voorzitter, ondervoorzitter, collega's. Wij gaan dat 
goedkeuren. Dat lijkt een zeer zinvol plan, om dat buurtpark aan de stad Antwerpen te geven. 
Met deze probeer ik van mijn imago van de negatieve zaag af te komen, om eens te zeggen van: 
dat is een goede beslissing dat hier voorligt. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Mijnheer Sohier heeft het woord. 
 
De heer SOHIER.- In tegenstelling tot mevrouw van Dienderen ga ik wel dan de negatieve zijn, 
maar terug opnieuw is dat een domein van de provincie die overgaat naar een ander niveau, 
weliswaar geen privé-investeerder. Ik ga me hierop onthouden. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde De Haes heeft het woord. 
 
De heer DE HAES, gedeputeerde.- Misschien één correctie. We geven het niet aan de stad, we 
verkopen het aan de stad. De tweede opmerking, mijnheer Sohier, ‘naar een ander’. U hebt het 
woord ‘domein’ gebruikt, maar ik denk dat dat nogal een ietsiepietsie eufemisme is voor het Hof 
van Leysen als een domein. Het is echt een lokaal, hoe moet ik dat noemen, een heel lokaal 
parkje, een buurtparkje wat volgens ons beter is in handen van de stad en onderhoud door de 
stad en ten gunste van het district kan komen. Het is echt geen afstoten van domeinen of zo. We 
gaan dat met het Rivierenhof niet doen. 
 
VOORZITTER.- Mevrouw Talhaoui heeft het woord. 
 
Mevrouw TALHAOUI.- Dank u wel, voorzitter. Ik wilde gewoon beamen wat dat mevrouw van 
Dienderen daarnet heeft gezegd. Ik woon juist achter de hoek. Het is één van de meest 
bruisende parken, parkjes, in onze buurt. Ik denk dat het een goede zaak is dat het is verkocht, 
overgedragen, wordt. Ik hoop dat de stad, en vooral het district Antwerpen, er even goed voor 
zal zorgen als dat wij dat hebben gedaan als provincie. Ik hoop dat u daaromtrent ook altijd 
garanties gaat vragen. Dank u wel.  
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Het is natuurlijk de uitvoering van ons bestuursakkoord. 
We hebben dat van in het begin altijd duidelijk gesteld. Ik ben natuurlijk een beetje sprakeloos 
van het ongelooflijk positivisme van mevrouw van Dienderen. Het is wel fijn. Ik denk dat het 
inderdaad een heel goede zaak is dat we dit klein domeintje dan overgeven aan de stad, dat we 
dit verkopen, waar dat natuurlijk het district veel dichter bij de buurt zal staan om daar nog wel 
heel veel leuke dingen te organiseren. Ik denk dat dat uiteindelijk wel de bedoeling moet zijn. Ik 
hoop inderdaad dat de stad het op een even goede manier onderhoudt als dat wij het altijd 
hebben gedaan. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Als er geen tussenkomsten meer zijn, dan kunnen we overgaan tot 
de stemming van punt 3/4 van de agenda. De stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem 
uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 34 aanwezigen, 33 ja en 
1 onthouding. 

 

Goedgekeurd met 33 stemmen ja, bij 1 onthouding. 

 

 

Nr. 3/5 van de agenda 

 

Vastgoed. Geel. Wimp (A.7.10). Erfdienstbaarheid overdraai wieken 

windturbine (bv Spark Power Belgium). Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
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1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 

 

2. Juridische context 

 

Gecoördineerd decreet van 15 juni 2018 betreffende het integraal waterbeleid 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

De provincie Antwerpen werd gecontacteerd door de bv Spark Power met de vraag of 

de provincie akkoord kan gaan met de overdraai van de wieken van een windturbine, 

op te richten op het perceel ten kadaster gekend als Geel, 5de afdeling, sectie M, 

nummer 717 b (geen eigendom van de provincie), over de waterloop Wimp (A.7.10), 

een onbevaarbare waterloop van 2de categorie. De locatie van de windturbine met 

bijhorende erfdienstbaarheid staat aangeduid op het inplantingsplan in bijlage. 

 

Deze vraag wordt voorafgaandelijk aan de aanvraag van een omgevingsvergunning 

gesteld omdat deze principeakkoorden met de eigenaars van de gronden bekend 

moeten zijn op het moment van de aanvraag. Een positief antwoord staat evenwel 

los van het milieu- en stedenbouwkundig dossier: de instemming van de provincie 

met de erfdienstbaarheid over een waterloop in haar beheer houdt geenszins in dat 

de provincie zich automatisch akkoord zal verklaren met een toekomstige 

omgevingsvergunning voor dit project. 

 

Om de principes met betrekking tot de overdraai vast te leggen werd in samenspraak 

met de provinciale diensten een ontwerp van ‘overeenkomst erfdienstbaarheid 

overdraaiende wieken’ opgesteld. Omdat de overdraai een erfdienstbaarheid betreft 

moet de goedkeuring van deze overeenkomst aan de provincieraad voorgelegd 

worden. 

 

In zijn advies heeft de provinciale dienst Integraal Waterbeleid geen bezwaar tegen 

de erfdienstbaarheid vermits de bouw van de windturbine geen impact zal hebben op 

de vloei, de ruiming en het onderhoud van de waterloop, waarbij de wettelijke 

afstandsregels tot de waterloop gerespecteerd worden (bovengrondse constructies 

dienen minstens 5 meter afstand te houden tot de insteek (het punt waar het talud 

begint) van de beek; ondergrondse constructies dienen minstens 1 meter afstand te 

houden). 

Tevens stelt de dienst Integraal Waterbeleid ook dat er omwille van de plaatsing van 

de windturbine in de (overstromingsgevoelige) vallei van de Wimp buiten de nodige 

constructies van windturbine/HS-cabine/… geen ophogingen of reliëfwijzigingen 

toegelaten kunnen worden teneinde de bergingsruimte voor het water niet te 

verminderen. 

 

De overeenkomst bevat samengevat volgende bepalingen: 
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- De provincie verleent aan de bv Spark Power het recht om een erfdienstbaarheid 

te vestigen voor overhang van wieken van een windturbine over de Wimp, en dit 

ter hoogte van de percelen ten kadaster gekend als Geel, 5de afdeling, sectie M, 

nummers 717b, 723a, 722a en 721a. 

- De erfdienstbaarheid wordt aangegaan onder de opschortende voorwaarde van het 

verkrijgen van definitieve en uitvoerbare vergunningen voor de bouw van de 

windturbine op het naastliggend of naburig perceel. 

- Spark Power betaalt aan de provincie Antwerpen vanaf de inwerkingtreding van de 

windturbines jaarlijks een vergoeding van 2.750,00 EUR, te indexeren vanaf 2027 

op basis van de gezondheidsindex. 

- De operationele periode wordt gesteld op 30 jaar, en kan telkens voor bijkomende 

periodes van 5 jaar verlengd worden. Niettegenstaande de richttermijn van de 

operationele periode eindigt de overeenkomst van zodra de windturbines volledig 

ontmanteld zijn. 

- De provincie zal niets doen dat de stabiliteit van (een onderdeel van) het Project in 

gevaar zou kunnen brengen of zou kunnen beschadigen. 

- De provincie verbindt zich ertoe om haar medewerking aan het Project te verlenen 

en geen handelingen te stellen die hierop een nadelige impact hebben. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 6 Schoon water en sanitair 

SDG-subdoelstelling 6.6 Tegen 2020 de op water gebaseerde ecosystemen 

beschermen en herstellen, met inbegrip van bergen, bossen, moerassen, rivieren, 

grondwaterlagen en meren 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.5 Tegen 2030 het aantal doden en getroffenen aanzienlijk 

verminderen en in aanzienlijke mate de rechtstreekse economische impact op het 

bruto binnenlands product terugschroeven dat veroorzaakt wordt door rampen, met 

inbegrip van rampen die met water verband houden, waarbij de klemtoon ligt op het 

beschermen van de armen en van mensen in kwetsbare situaties 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 oktober 2024. 

 

5. Financiële aspecten 
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Aan het verlenen van deze erfdienstbaarheid zijn geen kosten verbonden. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

De provincieraad van Antwerpen gaat akkoord met een erfdienstbaarheid van 

overdraai ten gunste van de bv Spark Power voor de wieken van een windturbine 

boven de onbevaarbare waterloop van tweede categorie Wimp (A.7.10), en dit ter 

hoogte van de percelen ten kadaster gekend als Geel, 5de afdeling, sectie M, 

nummers 717b, 723a, 722a en 721a zoals aangeduid op het inplantingsplan in 

bijlage 1 van de ontwerpovereenkomst, en dit onder volgende voorwaarden: 

- de wettelijke 5 meter zone voor het onderhoud van de waterloop dient 

gerespecteerd te worden; 

- teneinde de bergingsruimte voor het water in de (overstromingsgevoelige) vallei 

van de Wimp niet te verminderen zijn (permanente) ophogingen of 

reliëfwijzigingen - buiten de nodige constructies van windturbine/HS-cabine/… - 

niet toegelaten; 

- Het dossier dient vóór de omgevingsvergunningsprocedure met de provinciale 

dienst Integraal Waterbeleid doorgesproken te worden. 

 

Artikel 2: 

De provincieraad geeft goedkeuring aan het voorgebrachte ontwerp van 

‘overeenkomst erfdienstbaarheid overdraaiende wieken’. 

 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 3/5 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
34 aanwezigen en 34 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 34 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/6 van de agenda 

 

Vastgoed. Westerlo. Verkoop woningen Zoerledorp 73A en 73B. 

Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 

 

2. Juridische context 
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Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In 1992 kocht de provincie de woning Zoerledorp 73 te Westerlo. Daarna werd het 

pand in huur gegeven aan de sociale woningmaatschappij Zonnige Kempen, thans 

LeefGoed. 

 

Vermits het huurcontract afgelopen was en de huisvestingsmaatschappij niet 

geïnteresseerd was in de aankoop, besliste uw raad in vergadering van 28 maart 

2024 tot de openbare verkoop van het pand, thans gekend als nummers 73A en 

73B, via de Biddit-procedure van de Kamer van Notarissen, tegen minimaal de 

schattingsprijs. 

Mocht de schattingsprijs niet gehaald worden, dan moest er terug aan uw raad 

gerapporteerd worden zodat uw raad kan beslissen om al dan niet toe te wijzen aan 

de hoogste bieder. 

 

De biedingen via het Biddit-platform liepen af op dinsdag 15 oktober 2024. 

Het hoogste bod bedroeg 212.000,00 EUR, zijnde 13.000,00 EUR beneden de 

schattingsprijs van 225.000,00 EUR. 

 

Niettemin stelt de deputatie voor om het pand toe te wijzen aan de hoogste 

conforme bieding om volgende redenen: 

- de markt heeft via de Biddit-procedure goed kunnen spelen. Het pand heeft 

sedert einde augustus op Biddit te koop gestaan en is verschillende keren 

bezichtigd geweest. 

- de vastgoedmarkt is minder florissant dan enkele jaren geleden. 

- het appartement op de verdieping heeft een EPC “E” (renovatieverplichting), feit 

dat niet gekend was bij de schatting en mogelijk een rol bij de biedingen gespeeld 

heeft. 

 

In het uitzonderlijke geval dat er niet zou kunnen toegewezen worden aan de 

hoogste bieder door bijvoorbeeld overlijden of onvoldoende kredietwaardigheid (na 

te kijken door de notaris) wordt er toegewezen aan de daaropvolgende bieding 

(207.000,00 EUR). 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 17 oktober 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 
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De provincieraad van Antwerpen verleent machtiging tot de toewijzing van de 

verkoop van het gebouw Zoerledorp 73A en 73B te Westerlo, ten kadaster gekend 

als 3de afdeling, sectie A, nummers 197H en 197L/deel, volgens het lastenkohier 

van de Biddit-procedure. 

 

Artikel 2: 

Beslist wordt aan de Algemene Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 

ontslag van ambtshalve inschrijving te verlenen bij de overschrijving van de akte. 

 

Artikel 3: 

Voor zover als nodig wordt beslist het goed te desaffecteren uit het openbaar 

domein. 

 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 3/6 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
34 aanwezigen, 34 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 34 stemmen ja. 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 42 

 

4. Vrije tijd, personeel en ICT 

 

Nr. 4/1 van de agenda 

 

Provinciepersoneel. Aanpassing organisatiestructuur. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 73 van het provinciedecreet. 

 

2. Feitelijke context en verantwoording 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 8 Eerlijk werk en economische groei 

SDG-subdoelstelling 8.5 Tegen 2030 komen tot een volledige en productieve 

tewerkstelling en waardig werk voor alle vrouwen en mannen, ook voor jonge 

mensen en personen met een handicap, alsook een gelijk loon voor werk van 

gelijke waarde 

 

De Dienst Loopbaan en Personeelsadministratie voert een modern werving- en 

selectiebeleid en begeleidt alle in-, door- en uitstroombewegingen volgens de 

behoefte van de organisatie. Aan uw raad wordt voorgesteld om onderstaand 

voorstel met betrekking tot de wijzigingen aan de organisatiestructuur goed te 

keuren. 

 

Departement Mens, Communicatie en Organisatie (DMCO) 

 

Het departement Mens, Communicatie en Organisatie (DMCO) werkt aan haar 

organisatie. We vertrekken daarbij van een aantal noden. Er is nood aan 

duidelijkheid rond de ‘staf’taken en er is nood aan duidelijkheid rond wie en hoe we 

ons beleid bepalen. Er is nood aan professionele ondersteuning van het 

departementshoofd. Er is ook nood aan het herbekijken van de organisatie van de 

(core- en soft) processen van DMCO. 

 

We kunnen niet alle noden tegelijk aanpakken, dus zullen we stap voor stap tewerk 

gaan. Prioritair stellen we voor om de ondersteuning van het departementshoofd 

(secretariaat & administratie, financieel & juridisch) en de strategische 

ondersteuning (overleggen, projecten, communicatie, beleid (missie visie)) te 

organiseren op een nieuwe leest. Daarbij brengen we typische staftaken (bijv. 
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werkingsbudgetten, agenda’s beslissingsorganen, contracten, juridisch advies, 

directiesecretariaat,…) en projectmatige en procesmatige ondersteuning, samen in 

één stafdienst. 

 

De juridische, administratieve en financiële dienst (JAF) gaat daarbij op in de 

nieuwe stafdienst (SMCO). Evenals het team organisatieadvies (TO). De teams die 

voorheen in de stafdienst zaten: HR-accountmanagers en sociale dienst, blijven er 

voorlopig deel van uitmaken, weliswaar met rechtstreekse aansturing van het 

departementshoofd. We vormen daarnaast een aparte dienst personeelsbudget en 

rapportering (DPBR) op N-2 die de personeelsbudgetten beheert, een cruciale post 

binnen DMCO. Personeelskring Prova heeft samen met het team 

personeelsadministratie dezelfde klanten: het personeel, zij worden elk een team 

onder de dienst loopbaan en personeelsadministratie (DLPA). Prova verdwijnt dus 

op N-2. Tenslotte wordt het team personeelsbewegingen een dienst op N-2. Hun 

processen, zoals een efficiënte werving en selectie van competente medewerkers, 

zijn essentieel voor de organisatie en horen op een beleidsbepalend niveau binnen 

DMCO. 

 

Deze structuur is een overgangsstructuur. Het komende jaar werken we verder aan 

de organisatie van het departement en naar verwachting zullen we volgend jaar 

een nieuwe aanpassing van de structuur van DMCO aan uw raad voorleggen. 

 

Uw gelieve daarom volgende wijzigingen van de organisatiestructuur goed te 

keuren. 

De huidige structuur van het Departement Mens, Communicatie en Organisatie ziet 

er als volgt uit: 

• Stafdienst Mens, Communicatie en Organisatie  SMCO  

• Juridische, Administratieve en Financiële dienst  JAF  

• Dienst Loopbaan en Personeelsadministratie  DLPA  

• Dienst Talent-en Organisatieontwikkeling   DTO  

• PROVA        PROVA  

• Gemeenschappelijke preventiedienst   GPD  

• Communicatiedienst      CD  

 

De structuur van het Departement Mens, Communicatie en Organisatie zal er vanaf 

1 januari 2025 als volgt uit zien: 

• Stafdienst Mens, Communicatie en Organisatie  SMCO  

• Dienst Talent- en Organisatieontwikkeling   DTO  

• Dienst Personeelsbewegingen    DPB  

• Dienst Loopbaan en Personeelsadministratie  DLPA  

• Dienst Personeelsbudget en Rapportering   DPBR  

• Gemeenschappelijke preventiedienst   GPD  

• Communicatiedienst      CD  

 

Departement Ontwikkeling en Educatie (DOE)  
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De interne staatshervorming van 2018 legde een focus op de grondgebonden 

bevoegdheden van de provincies, waarbij deze als bovenlokaal overheidsniveau 

ondersteuning biedt aan lokale besturen. Dit is bevestigd in het bestuursakkoord 

2019-2025 van de provincie Antwerpen, waarbij de nadruk werd gelegd op de 

provincie Antwerpen als een B2B-organisatie (bestuur tot bestuur). 

 

De deputatie verfijnde deze taakomschrijving in het bestuursakkoord van 2018, 

waarin stond dat het bestuur op zoek zou gaan naar een partner voor de uitbating 

van het Suske en Wiske Museum. Om uitvoering te kunnen geven aan dit 

voornemen, werd er in zitting van 10 maart 2022 besloten een open 

marktbevraging te organiseren inzake een mogelijk partnerschap met het oog op 

een verdere uitbating van het Suske en Wiske Museum. In dat kader werd er 

bovendien een gesprek gevoerd met Standaard Uitgeverij (met wie de familie 

Vandersteen samenwerkt) en de erven Vandersteen; dit om hen niet alleen te 

informeren over de geplande stappen maar ook om met hen te bekijken hoe 

bestaande mondelinge afspraken over het gebruik van de intellectuele rechten 

4 konden blijven gelden voor mogelijke partners. Deze processtappen vonden 

plaats in de periode maart 2023-juni 2023. Aangezien de marktbevraging geen 

kandidaat-exploitant opleverde voor de uitbating van het Suske en Wiske Museum, 

besliste de provincieraad in zitting van 28 september 2023 dat de villa Vandersteen 

verkocht mocht worden aan schattingsprijs via een bieding onder gesloten omslag. 

Tijdens de biedingsperiode hebben 2 kandidaat-kopers zich aangeboden. Het 

dossier van de heer Luc Van Thillo behaalde hierbij de beste score op de gestelde 

voorwaarden m.b.t. de toekomst van het Suske en Wiske Museum. 

 

Op 26 oktober 2023 besliste de deputatie de verkoop van villa Vandersteen toe te 

wijzen aan de heer Luc Van Thillo/Robotland en het departement DOE te machtigen 

om gesprekken te voeren met de het heer Luc Van Thillo/Robotland inzake de 

overname van de werking van Suske en Wiske Museum, de inboedel, het personeel 

en de ondersteuning van de provincie bij dit proces. De formele datum van verkoop 

en de daaraan gekoppelde overdracht van medewerkers en werking vond plaats op 

6 mei 2024. 

 

De huidige structuur van het Departement Ontwikkeling en Educatie ziet er als 

volgt uit: 

• Stafdienst Ontwikkeling en Educatie   SOE 

• Centrum voor Leerlingenbegeleiding   CLB 

• Suske en Wiske Museum     SWM 

• APB Provinciaal Vormingscentrum Malle   APB PVM 

 

• APB Provinciaal Onderwijs Antwerpen   APB POA 

• APB Provinciaal Centrum voor Volwassenenonderwijs APB POA-CVOPA 

• APB Provinciaal Instituut PIVA    APB POA-PIVA 

 

• APB AvAnt       APB POA-avAnt 
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• APB Provinciaal Instituut voor  

Technisch Onderwijs Stabroek     APB POA–PITOS 

• APB Provinciale Technische Scholen Campus Mechelen APB POA-PTSM 

• APB Provinciale Technische Scholen Campus Boom APB POA-PTSB 

• APB Campus Vesta      APB CVST 

 

De structuur van het Departement Ontwikkeling en Educatie zal er vanaf 1 januari 

2025 als volgt uitzien: 

• Stafdienst Ontwikkeling en Educatie   SOE 

• Centrum voor Leerlingenbegeleiding   CLB 

• APB Provinciaal Vormingscentrum Malle   APB PVM 

• APB Provinciaal Onderwijs Antwerpen   APB POA 

• APB Provinciaal Centrum voor Volwassenenonderwijs APB POA-CVOPA 

• APB Provinciaal Instituut PIVA    APB POA-PIVA 

• APB AvAnt       APB POA-avAnt 

• APB Provinciaal Instituut voor  

Technisch Onderwijs Stabroek     APB POA–PITOS 

• APB Provinciale Technische Scholen Campus Mechelen APB POA-PTSM 

• APB Provinciale Technische Scholen Campus Boom APB POA-PTSB 

• APB Campus Vesta      APB CVST 

 

Departement Ruimte, Erfgoed en Mobiliteit (DREM) 

 

In het kader van de budgetbesprekingen van het meerjarenplan 2023-2025 besliste 

de deputatie voor het thema gebiedsgericht beleid: “De geïntegreerde 

gebiedsgerichte werking wordt efficiënter georganiseerd. De gebiedsgerichte 

programma’s en de coördinatoren worden ondergebracht in beleidsdiensten met 

inhoudelijk de meeste affiniteit.” 

 

Bijkomend vroeg de deputatie aan de provinciegriffier om een sturende rol te 

spelen in geïntegreerde werking. 

 

Onze organisatie is georganiseerd per functioneel domein. Elk dienst heeft één of 

meerdere “beleidsdomein(en)” vertaald in doelstellingen, actieplannen en acties 

(BBC) waarbinnen de activiteiten zich situeren en er wordt als dusdanig ook 

gerapporteerd. De beleidsdomeinen zijn onder de vorm van bevoegdheden verdeeld 

per gedeputeerde. Dit resulteert in een verticale sectorale structuur. 

 

De activiteiten binnen een sector staan niet los van andere sectoren. De 

beleidsplanning en - uitvoering gebeurt best niet geïsoleerd maar in overleg en 

samenwerking met andere beleidsdomeinen, interne en externe partners. 3 De 

voorbije 2 legislaturen paste de provincie Antwerpen met de gebiedsprogramma’s 

een vorm van (tijdelijke) geografische afstemmingsstructuur toe. Ook met het 

Provinciaal Beleidsplan Ruimte Antwerpen en het Provinciaal Klimaatplan ‘Plan 

Vandaag’ hebben we bewezen dat we in staat zijn om multi-

stakeholder/multidisciplinaire uitdagingen projectmatig aan te pakken. 
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De nood aan “geïntegreerd werken” is ruimer en structureler. Ook tussen onze 

andere, eerder reguliere, beleidsactiviteiten zijn er grote afhankelijkheden, 

diepgaande impact (belangenconflicten, verdelingsvraagstukken) en is er vooral 

een groot potentieel aan synergie. 

 

Er werd voorgesteld om een ruimere overlegstructuur te organiseren die focust op 

geïntegreerd werken: 

• Beleidsdienstenoverleg:  

o Samenstelling: diensthoofden van de beleidsdiensten;  

o Interne ambtelijke afstemming; 

o Beleidsontwikkeling, beleidsuitvoering en beleidsevaluatie. 

• Beleidsmanagementteam: 

o Samenstelling: departementshoofden van de beleidsdepartementen; 

o Strategische of tactische beleidsbeslissingen; 

o Escaleren vanuit beleidsdienstenoverleg; 

o Beleidsontwikkeling, beleidsuitvoering, beleidsevaluatie. 

• Ondersteuning door coördinator geïntegreerd werken, die gesitueerd wordt 

binnen de stafdienst van het departement algemeen beleid. 

 

Deze gewijzigde focus van gebiedsgericht werken naar geïntegreerd werken heeft 

een impact op de structuur van het Departement Ruimte, Erfgoed en Mobiliteit en 

zorgt voor volgende structurele veranderingen: 

• Opheffing dienst gebiedsgericht beleid; 

• Oprichting multidisciplinair expertenteam in stafdienst DREM; 

• Rol diensthoofd DGB verdwijnt en wordt senior expert binnen expertenteam; 

• Ondersteunende rol senior expert verschuift naar DAB; 

• Communicatiemedewerker DGB verschuift naar DRP. 

 

Bovenstaande werd goedgekeurd in deputatiezitting van 14 december 2023.  

 

De huidige structuur van Departement Ruimte, Erfgoed en Mobiliteit ziet er als volgt 

uit: 

• Stafdienst Ruimte, Erfgoed en Mobiliteit    SREM  

• Dienst Erfgoed       DEG  

• Dienst Omgevingsberoepen      DOB  

• Dienst Mobiliteit       DMOB  

• Dienst Gebiedsgericht Beleid     DGB  

• Dienst Ruimtelijke Planning      DRP 

 

De structuur van Departement Ruimte, Erfgoed en Mobiliteit zal er vanaf 1 januari 

2025 als volgt uitzien: 

• Stafdienst Ruimte, Erfgoed en Mobiliteit    SREM  

• Dienst Erfgoed       DEG  

• Dienst Omgevingsberoepen      DOB  

• Dienst Mobiliteit       DMOB  
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• Dienst Ruimtelijke Planning      DRP 

 

Departement Economie, Streekbeleid en Europa 

 

Het APB Provinciaal Documentatiecentrum Atlas werd door de provincieraad 

opgericht in de vergadering van 28 november 2013 en ontstond uit de integratie 

van de vzw Provinciaal Documentatiecentrum Atlas. 

 

Het APB is ingebed binnen het departement Economie, Streekbeleid en Europa. De 

interne staatshervorming van 2018 legde een focus op de grondgebonden 

bevoegdheden van de provincies, waarbij deze als bovenlokaal overheidsniveau 

ondersteuning biedt aan lokale besturen. Dit is bevestigd in het bestuursakkoord 

2019-2025 van de provincie Antwerpen, waarbij we de nadruk leggen op de 

provincie Antwerpen als een B2B-organisatie (bestuur tot bestuur). 

 

De deputatie verfijnde deze taakomschrijving in december 2022, waarbij zij de 

focus op de provinciale basisopdrachten heeft aangescherpt. Dit resulteerde onder 

andere in de intentie tot stopzetting van de bibliotheekwerking, het leercentrum en 

de uitleendienst van het provinciaal Documentatiecentrum Atlas ten laatste op 

1 januari 2025. Op 16 november 2023 gaf het directiecomité het departement 

Economie, Streekbeleid en Europa het mandaat om de gesprekken met Thomas 

More af te ronden en de overige potentiële overnamepartners in te lichten. 

 

In de provincieraad van 22 februari 2024 werd volgende beslist:  

De provincieraad bekrachtigt de overeenkomst met de beschreven voorwaarden en 

afspraken voor overname van de activiteiten van het autonoom provinciebedrijf 

Provinciaal Documentatiecentrum Atlas door Thomas More. Mevrouw Kathleen 

Helsen, gedeputeerde, en de heer Maarten Puls, provinciegriffier, worden 

gemachtigd om deze overeenkomst namens de provincie te ondertekenen. De 

provincieraad beslist tot ontbinding en vereffening met ingang van 1 januari 

2025 van het autonoom provinciebedrijf Provinciaal Documentatiecentrum Atlas 

met als ondernemingsnummer 0445.736.477. Sedert dan zal er geen personeel 

meer in dienst zijn, waardoor APB Provinciaal Documentatiecentrum Atlas geschrapt 

zal worden uit de organisatiestructuur. 

 

De huidige organisatiestructuur van Departement Economie, Streekbeleid en 

Europa ziet er als volgt uit: 

• Stafdienst Economie, Streekbeleid en Europa   SESE  

• Dienst Landbouw      DLB  

• Dienst Platteland      DLP  

• Dienst Wonen       

 DWON  

• Dienst Economie      DECO  

• Dienst Werk       DWRK  

• Dienst Europa       DEUR  

• Dienst Detailhandel       DDH  
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• APB Hooibeekhoeve      APB HH  

• APB Kamp C       APB KMPC  

• APB Provinciaal Secretariaat Europese Structuurfondsen APB PSES  

• APB Provinciaal Documentatiecentrum Atlas  APB PDA  

• APB Havencentrum      APB HC  

• APB Gouverneur Kinsbergencentrum   APB GKC  

• EVAP Proefbedrijf Pluimveehouderij    EVAP PV  

 

De nieuwe organisatiestructuur van Departement Economie, Streekbeleid en Europa 

ziet er als volgt uit: 

 

• Stafdienst Economie, Streekbeleid en Europa   SESE   

• Dienst Landbouw      DLB   

• Dienst Platteland      DLP   

• Dienst Wonen       DWON   

• Dienst Economie      DECO   

• Dienst Werk       DWRK   

• Dienst Europa       DEUR   

• Dienst Detailhandel       DDH   

• APB Hooibeekhoeve      APB HH   

• APB Kamp C       APB KMPC   

• APB Provinciaal Secretariaat Europese Structuurfondsen APB PSES   

• APB Havencentrum      APB HC   

• APB Gouverneur Kinsbergencentrum   APB GKC   

• EVAP Proefbedrijf Pluimveehouderij    EVAP PV  

 

Uw raad wordt uitgenodigd om in te stemmen met voorgestelde wijzigingen aan het 

organogram. 

 

3. Procedurele vormvereisten  

 

Voormeld voorstel van aanpassing werd overlegd met de representatieve 

vakbonden op 15 oktober 2024. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in de zitting van 3 oktober 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Binnen de organisatiestructuur van de provinciale departementen en diensten 

worden met ingang van 1 januari 2025 volgende aanpassingen aangebracht: 

 

Schrappen op N-2: 

Binnen het Departement Mens Communicatie en Organisatie: 

• Juridische, Administratieve en Financiële dienst  JAF 

• PROVA        PROVA 
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Binnen het Departement Economie, Streekbeleid en Europa: 

• APB Documentatie centrum Atlas    APB PDA 

 

Binnen het Departement Ontwikkeling en Educatie 

• Suske en Wiske Museum     SWM 

 

Binnen het Departement Ruimte, Erfgoed en Mobiliteit 

• Dienst Gebiedsgericht Beleid    DGB 

 

Toevoegen op N-2: 

Binnen het Departement Mens Communicatie en Organisatie: 

• Dienst Personeelsbewegingen    DPB 

• Dienst Personeelsbudget en Rapportering   DPBR 

 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 4/1 kan 
starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 
33 aanwezigen, 33 ja-stemmen.  

 

Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
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6. Interpellaties 

 

Nr. 6/1 van de agenda 

 

Interpellatie betreffende het Antwerps Sportpaleis: van icoon naar een 

commercieel Hollands product?, ingediend door Ilse Van Dienderen 

(Groen). 

Interpellatie 

 

 

Op 4 oktober konden we in GVA lezen: 

 

“Sportpaleis krijgt nieuwe naam, hoofdingang verhuist naar achterkant 

 

Er staan grote veranderingen op stapel in het Sportpaleis. De Oosterweelwerken 

worden aangegrepen om de zaal te renoveren en de hoofdingang naar de 

achterkant te verhuizen.” 

 

Maar vooral: de iconische zaal krijgt een nieuwe naam. In die naam moet “AFAS” 

voorkomen, de naam van de sponsor, een Nederlands softwarebedrijf. 

 

https://www.gva.be/cnt/dmf20241004_92972218 

 

De Ghelamco-arena achterna. Of nog, het AFAS Stadion van KV Mechelen achterna. 

 

Een verrassing voor iedereen. 

 

Die mogelijke naamswijziging is bijzonder omstreden ook. GVA lanceerde een 

petitie, die bijzonder veel reacties ontlokte. 

 

En ook in dit gremium komt dit over als een verrassing. Gezien de provincie 

eigenaar is van het Sportpaleis, lijkt dit bericht in de pers toch bijzonder onkies. 

Vraag stelt zich of de verkoop van de naam wel in lijn is met de 

erfpachtovereenkomst. De provincieraad is hierin toch volledig in het ongewisse 

gelaten. 

 

Bovendien lijkt de keuze voor AFAS bijzonder vreemd. Wat heeft een 

softwarebedrijf nu van doen met een muziektempel? 

 

Vandaar de volgende vragen aan de deputatie: 

- Was de deputatie op de hoogte dat Be.At Venues met dit voorstel op de 

proppen zou komen? Hoe nam de deputatie kennis van dit idee? 

- Heeft de deputatie onderzocht of Be.At Venues wel de bevoegdheid heeft om 

die naamswijziging in de markt te zetten? Wat is het resultaat van dit 

onderzoek?  

https://www.gva.be/cnt/dmf20241004_92972218
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- Op welk artikel in de erfpachtovereenkomst baseert Be.At Venues zich? 

- Welke mogelijkheden heeft de provincie om hierin tussen te komen? Kan de 

provincie een stokje steken voor de idee van de naamswijziging? Hoe?  

- Welk mandaat heeft de provincie in deze? Is een beslissing van de 

provincieraad noodzakelijk om die naamswijziging te kunnen doorvoeren? 

Hoe dient de raad verder betrokken te worden bij een evt. naamswijziging? 

- Wat is het oordeel van de deputatie over de keuze van de sponsor? Welke 

band ziet de deputatie tussen het Sportpaleis en AFAS? 

 

 

VOORZITTER.- Mevrouw van Dienderen, aan u het woord. 
 
Mevrouw VAN DIENDEREN.- Dank u wel, voorzitter. Inderdaad. Het gaat over het Sportpaleis. 
Het Sportpaleis is toch ook nog een belangrijk icoon hier in de stad en eigenlijk ook wel van de 
provincie. De provincie is eigenaar van het Sportpaleis. Dus was ik ontzettend verrast door in de 
pers te moeten lezen, zonder dat iemand in deze raad daar iets van wist, dat die naam van het 
Sportpaleis te grabbel wordt gegooid aan een Nederlands softwarebedrijf. Dan vroeg ik mij toch 
wel af: die is in erfpacht gegeven aan de huidige uitbater van het Sportpaleis, kan dat zomaar? 
Omdat dat toch een belangrijk punt is en omdat, zoals ik zei, het Sportpaleis echt een Antwerps 
icoon is, vond ik dat daarom wel heel belangrijk om dat hier ook te agenderen en om hierover 
dan ook een debat te kunnen voeren in de raad. We zien meer en meer dat zo van die iconen, of 
landmarks, of dingen die historisch toch belangrijk zijn, dat die aan de privé te geef worden 
gedaan of verkocht, om bijvoorbeeld de Boerentoren niet te noemen. 
 
Nu zit daar ook zoiets aan te komen voor het Sportpaleis. De mogelijke naamovernemer, het 
bedrijf AFAS, heeft ook al laten weten dat er in de naam geen sport mag komen en ook geen 
paleis. Dus de link met Sportpaleis is dan alleen nog maar voorbehouden door de historie en 
doordat mensen misschien de plek nog kennen en doordat het Sportpaleis al sinds 1933 bestaat. 
Dus niet voor niks een icoon. 
 
Dus hebben wij daar toch enkele vragen over. De vragen zijn van: was de deputatie op de hoogte 
dat de huidige erfpachthouder van het Sportpaleis, dat die met dit voorstel op de proppen zou 
komen? Hoe nam de deputatie kennis van dit idee? Ik heb me al zelf de vrijheid genomen om de 
deputatiebeslissingen eens uit te pluizen en daar heb ik toch alvast niks in gevonden. Ik vraag 
mij af hoe dan dat nieuws tot bij de deputatie gekomen is. Is dat ook gewoon via de gazet 
gekomen, of is dat toch via een andere manier bij de deputatie terechtgekomen? 
 
Heeft de deputatie inmiddels al onderzocht of de huidige erfpachthouder wel de bevoegdheid 
heeft om die naamwijziging te doen en die in de markt te zetten? Wat is het resultaat van dat 
onderzoek? Zou ik ook graag weten. Op welk artikel in de erfpachtovereenkomst baseert de 
erfpachthouder zich om toch zo ver te gaan om al in de pers ten beste te geven dat zij willen 
investeren in het Sportpaleis en dat daarvoor een aanzienlijk investeringsbudget nodig is, en dat 
dan de enige manier om die investeringen te kunnen doen, is de naam te verkopen? Heeft de 
provincie mogelijkheden om hierin tussen te komen? Heeft de provincie kapstokken in die 
erfpachtovereenkomst die het mogelijk maken om die naamswijziging niet te laten doorgaan? 
Hoe zit dat dan met het mandaat van de provincie, de provincieraad? Moet die naamswijziging 
hier ook nog zijn beslag kennen? Moet dat in een nieuwe erfpachtovereenkomst opgenomen 
worden? 
 
Dan toch nog iets over die partij die gevonden is om die naam te betalen, over te nemen, dat is 
een Nederlands softwarebedrijf. De link met evenementen en muziek- en sportaangelegenheden 
is toch veraf. Ik vroeg mij ook af of dat de deputatie daar een gedachte over heeft, van: wat vind 
je eigenlijk van het feit dat die investeerder net gevonden is om de nieuwe naam aan het 
Sportpaleis te geven? Vandaar ook de titel van mijn interpellatie: van een Antwerps icoon naar 
een commercieel Hollands product. Is dat wel wat we willen? 
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VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Collega's, mijnheer de voorzitter, mevrouw de 
ondervoorzitter, collega's van de deputatie. Mevrouw van Dienderen, uw positieve drive heeft 
niet lang geduurd. Ik zal toch antwoorden, want het is inderdaad een belangrijk dossier dat u 
naar voren brengt. Voor de goede orde wil ik toch nog zeggen dat wij dinsdag, prachtig dat het 
was, toezichtscommissie hebben gehad van het Sportpaleis, waar Jan Van Esbroeck toelichting 
heeft gegeven over heel dit verhaal en heel uitgebreid op uw vraagstelling is ingegaan. Ik wil het 
nog eens allemaal herhalen wat daar gezegd is geworden. 
 
Uw eerste vraag is: was de deputatie op de hoogte dat Be.At Venues met dit voorstel op de 
proppen zou komen? Jan van Esbroeck is dit komen toelichten aan mezelf, heeft de deputatie 
dus geïnformeerd over de investeringsplannen van het moederbedrijf Live Nation en de 
aankondiging van de naamsponsor die mee instaat voor de financiering. Ik ga er straks nog wat 
uitgebreider op terugkomen.  
Of wij onderzocht hebben wat de bevoegdheid dan is, of Be.At Venues de bevoegdheid heeft om 
die naamswijziging in de markt te zetten. Ja, wij hebben dit natuurlijk onderzocht in de 
erfpachtakte tussen NV Sportpaleis en de provincie Antwerpen. We hebben het niet opgenomen 
over naamswijzigingen. Voorts is het gebouw opgenomen in de onroerende inventaris, maar 
alleen met een architecturale en historische waarde. De naam zelf geniet dus geen bescherming.  
 
Op welk artikel in de erfpachtovereenkomst baseert Be.At Venues zich? Geen dus. Welke 
mogelijkheden heeft de provincie om hierin tussen te komen? Kan de provincie er een stokje 
voor steken en dergelijke meer? Op basis van de huidige erfpacht kan de provincie Antwerpen 
niet tussenkomen. Dat is duidelijk. Welk mandaat dat we dan hebben in dezen? Er is op dit 
moment geen mandaat. Wat is het oordeel van de deputatie over de keuze van de sponsor? De 
keuze van de sponsor is geen bevoegdheid van de deputatie. Dat zijn de secce antwoorden.  
 
Ik heb er ook over nagedacht, het Sportpaleis, dat is inderdaad een icoon. Er zijn namen die nog 
altijd gebruikt worden. Ik ga nog altijd naar de Heizel. Ik ga niet naar het Koning 
Boudewijnstadion. Dat zou je van mij ook niet direct verwachten. Ik ga dus naar de Heizel, nog 
steeds. Ik spreek ook nog altijd af in het Crest Hotel, wat al jaren de Crowne Plaza is, maar 
iedereen in Antwerpen zegt nog de Crest. De Boerentoren zal altijd de Boerentoren blijven, ook 
al zal die ooit misschien een Hutstoren of zo genoemd worden, ik weet het niet, maar dat zal 
altijd de Boerentoren blijven. 
 
Ik wil toch nog een paar zaken zeggen over dit dossier. Internationaal, dat moeten we toch goed 
voor ogen houden, is de trend dat artiesten steeds minder op tournee gaan. Wat doen ze wel? Ze 
kiezen dan één of twee steden per continent waar ze dan meerdere concerten kunnen geven. Het 
zijn nu meer en meer de fans die aan het reizen zijn om naar een concert te gaan, en steeds 
minder de artiesten. Dat maakt natuurlijk dat grote concertpromotoren niet meer in elk land 
een concertzaal nodig hebben en stilaan zalen aan het afstoten zijn. Als je weet dat Live Nation, 
de internationale groep boven het Sportpaleis, 117 concertzalen exploiteert over de hele wereld, 
dan is het aan Jan van Esbroeck en zijn mensen te danken dat het Sportpaleis internationaal op 
de kaart blijft staan, en prominent op de kaart blijft staan. U hebt de cijfers gezien, collega van 
Dienderen, deze week, het Sportpaleis doet het nog altijd fantastisch goed.  
 
Meer nog, hij heeft ook nog eens Live Nation kunnen overtuigen om 45 miljoen te investeren in 
de renovatie van een gebouw dat ze in feite zelf niet bezitten. Wat zal er gebeuren: door de 
werken rond de Oosterweel zal op een zeker moment een park ontstaan achteraan het 
Lobroekdok en dan zal het natuurlijk de logica zelf zijn dat het Sportpaleis gedraaid wordt, bij 
wijze van spreken, maar dat de inkom langs de andere zijde zal zijn en niet meer aan de 
straatzijde en dat daar op een meer veilige manier de mensen zullen kunnen ontvangen worden. 
Er zijn heel veel voorstellingen voor kinderen, dat zal allemaal op een veel veiligere manier 
gebeuren. Dat wil zeggen dat men enorm zal investeren, dat men ook heel de hospitalityruimte 
naar een andere kant zal moeten verzetten en dergelijke meer. Dat kost natuurlijk allemaal geld. 
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De economische return van zo'n investering is enorm en kan toch wel moeilijk overschat 
worden. 
 
Wat zal er nog gebeuren? U hebt veel aandacht, en terecht natuurlijk, voor de buurt, de 
Kronenburgsite. Er zal een groene nerf komen, op de driehoek die daar is aan het Sportpaleis, 
zodanig dat die verbinding ook zal gemaakt worden vanuit de wijk Kronenburg naar het park 
dat daar zal ontstaan. Dus ik denk dat dat een enorme boost zal geven aan de buurt en dat het 
ook nog andere investeerders zal aantrekken. 
 
Natuurlijk denk ik dat het ook in ons belang is, als provincie, om dit project te doen slagen. Ik 
geloof wel echt in dit verhaal. Dat, om de financiering collega's, rond te krijgen een sponsor zijn 
naam aan de zaal wil geven, betekent niet dat het Sportpaleis zijn geschiedenis laat vallen. U 
hebt ook heel duidelijk gehoord wat de bedoeling is. Dat is ook op vraag van AFAS. AFAS heeft 
gezegd van: kijk, als je ooit in Madison Square Garden bent geweest, dan zie je daar aan de 
binnenzijde op die wanden inderdaad heel de geschiedenis, de grote momenten die daar zijn 
doorgegaan. Dat wil men ook terugbrengen. Het erfgoed van het Sportpaleis moet ten alle tijde 
blijven. Men zal moeten weten, en blijvend herinneren, dat we daar wielericonen hebben gehad, 
zoals Stan Ockers, die er geweest zijn. Dat zal ook inderdaad mee in het verhaal worden 
ondergebracht. Dat is iets dat Jan van Esbroeck ook met veel trots wil uitdragen. Dat mogen we 
ook niet vergeten. Doorheen het hele Sportpaleis zullen dus uitvergrote foto's te zien zijn van 
historische en cultuurmomenten die er zijn plaatsgevonden, van de zesdaagse die daar geweest 
zijn en dergelijke meer. 
 
Ik geloof nog altijd, en wij kunnen ons daar niet mee moeien wie dat daar ook de sponsor van 
gaat zijn, maar dat het Sportpaleis toch altijd voor elke Antwerpenaar het Sportpaleis zal blijven. 
Ik hoop inderdaad dat de werken die gepland worden over zes tot negen jaar, dat zal lang duren 
natuurlijk, maar dat we ondertussen met heel veel mensen kunnen blijven genieten van die 
topartiesten die daar inderdaad wekelijks optreden. Ik hoop in die zin, mevrouw van Dienderen, 
antwoord gegeven te hebben op uw vragen en daar ook nog wat bijkomende toelichting over 
gegeven hebben. Ik dank u. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel, gedeputeerde Lemmens. Mevrouw van Dienderen heeft het woord. 
 
Mevrouw VAN DIENDEREN.- Dank u wel, voorzitter, ondervoorzitter, gedeputeerde. Inderdaad 
hebben wij afgelopen dinsdag die opvolgingscommissie gehad en heb ik daar ook al een heel 
deel van het verhaal gehoord. Maar dat is natuurlijk een commissie in het verborgene, zou je 
kunnen zeggen, dit is toch een publieke raad. Ik vond het echt belangrijk genoeg om het hier ook 
te brengen. Ik word niet warm van een naamswijziging, nog altijd niet. Zelfs niet na uw uitleg 
gehoord te hebben en zelfs niet na de uitleg van mijnheer Van Esbroeck gehoord te hebben. Die 
legacy van dat Sportpaleis hangt natuurlijk wel één op één samen met de naam van het 
Sportpaleis. Dus ik hecht niet zoveel geloof aan het feit dat zelfs die Nederlandse investeerder 
zegt dat die legacy zo belangrijk is en dat die moet gekoesterd worden. 
 
Tegelijkertijd wilt die Nederlandse sponsor wel zijn eigen naam drukken op dat icoon. Ik ben 
een beetje teleurgesteld dat de deputatie de provincie niet vraagt of er geen alternatieven 
gezocht zijn om investeringssteun te vinden. Die investeringen die op de plek gaan gebeuren, 
zijn waardevol. Ik ga mee in dat verhaal dat je moet evolueren met de tijd en dat ook 
topartiesten en dergelijke en ook het publiek op een goede hedendaagse manier moeten 
ontvangen worden. Daar kan ik allemaal in meegaan. Maar waren er geen andere mogelijkheden 
om investeringen te vinden? 
 
We hebben ook de resultatenrekening van het Sportpaleis overlopen. Het is zoals u zelf zegt, het 
Sportpaleis, het gaat wel voor de wind. Ze doen het goed. Ze klokken af op een eindresultaat van 
6,4 miljoen. Is het dan wel zo nodig om die naam te vermarkten? Ik kom er nog eens op. Zijn er 
geen alternatieven? Ik hoop eigenlijk dat u vanuit deze gedachtenwisseling of interpellatie toch 
meeneemt dat u zich misschien in het kader van de verlenging van de erfpachtovereenkomst 
toch wat strenger zou kunnen opstellen en zeggen van: eigenlijk vinden wij dat geen goed plan 
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dat je de naam wijzigt van het Sportpaleis. Wij willen die naam blijven koesteren. Zoek een 
alternatief voor uw investeringen die je wil doen op de site. Dat is een eerste bedenking. 
 
Tweede bedenking gaat ook over de impact op de buurt. Daar hebben we het ook over gehad 
afgelopen dinsdag. Dat is inderdaad iets waar u steevast op terugkomt. Dat Sportpaleis wordt 
omgeven door heel dichtbebouwd weefsel waar dat heel veel mensen wonen: Kronenburgwijk, 
maar ook de Dam, ook Antwerpen-Noord, een stukje van Borgerhout. Daar leven wel wat 
bekommernissen bij de bewoners rond dat Sportpaleis. Dat heeft vooral te maken met het feit 
dat die parkeerdruk bij evenementen zo groot is. Dan hoop ik ook altijd maar, door dat altijd 
maar op de agenda te zetten van die opvolgingscommissie, dat er ook vanuit de provincie eens 
een stevig signaal zou komen naar de stad om daar iets aan te doen, aan die parkeerdruk. Dat 
komt maar niet. Dat gebeurt maar niet. 
 
Dus ik gebruik mijn mogelijkheden om hier te interpelleren in de raad. Eén, om aan te geven dat 
ik het geen goed idee vind om die naam van ‘t Sportpaleis te vermarkten. En twee, om op te 
komen voor de buurt. En als die investeringen gebeuren, als die naamswijziging toch zou 
doorgaan, absoluut de kaart te trekken van participatie met de buurt. Anders voorspel ik dat dat 
niet goed gaat aflopen. Je moet rekening houden met wat in die buurt leeft en de buurt moet ook 
iets hebben aan die investeringen. 
 
U verwijst naar die groene nerf, maar dat gaat het Sportpaleis niet financieren, die groene nerf. 
Dat zal ook wel de overheid mogen ophoesten, de middelen daarvoor om vergroening in de wijk 
Kronenburg te brengen. Er moet ook iets van die investeringen, die op de site Sportpaleis 
gebeuren, een positieve return zijn voor de buurt. Dat zie ik op dit moment ook nog veel te 
weinig. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Mijnheer Valkeniers heeft het woord. 
 
De heer VALKENIERS.- Dank u, voorzitter, collega's, mevrouw van Dienderen, dank u voor die 
vragen, voor die interpellatie. Wij kunnen ons achter, de meeste, niet allemaal, maar achter de 
meeste bedenkingen wel scharen. De naam Sportpaleis ligt inderdaad natuurlijk emotioneel, 
vooral emotioneel gevoelig bij de Antwerpenaar. Niet alleen bij de Antwerpenaar, kan ik mij best 
inbeelden, maar ook bij de ruime ‘parking’. Het Sportpaleis is meer dan een bijna semi-cultureel 
erfgoed. 
 
Ik ben trouwens benieuwd met welke naam men gaat afkomen. Geen sport, geen paleis, geen 
Sportpaleis. AFAS Tempel of zoiets, want de naam AFAS moet erin. Afwas zei ik bijna. De naam 
AFAS moet erin. Een Afwas Tempel of zoiets. Maar natuurlijk voor de mensen, voor de 
bevolking, daar volg ik u, zal dat het Sportpaleis blijven. Dat zal het Sportpaleis blijven in de 
volksmond voor meerdere generaties, ik zou bijna zeggen, en ik hoop bijna te mogen zeggen, tot 
in de eeuwen der eeuwen. Amen. 
 
De uitdaging natuurlijk zal zijn, en dat heb je altijd met sponsoring, dat heb je altijd met mensen 
die ergens geld instoppen, wie past zich aan, aan welk DNA? Gaat een Sportpaleis zich 
aanpassen aan het DNA van AFAS? Of gaat AFAS zich aanpassen aan het DNA van het 
Sportpaleis? Men kan bij de zoektocht naar sponsors, ik heb daar wel wat ervaring mee, naar de 
zoektocht naar sponsors kan men perfect zeggen: die sponsors moeten passen binnen ons DNA. 
U hebt een aantal voorbeelden gegeven waarom u gelooft dat dat het geval zal zijn, dat AFAS 
zich zal aanpassen aan het DNA van het Sportpaleis. Het zal toch altijd afwachten zijn. Tenslotte 
is er een mooi spreekwoord dat zegt: wiens brood men eet, diens woord men spreekt. 
 
Ik heb een aantal bijkomende vragen, of vooral één bijkomende vraag. Hoelang duurt het 
erfpacht van de huidige erfpachters? Hoelang duurt dat? Wat daarna? Vraag is dus: wat 
betekent die sponsoring? Betekent dat die sponsoring, dat die gelden ook ten goede komen aan 
de band van het Sportpaleis met de provincie? Want tenslotte is de provincie eigenaar. Wat 
kunnen zij dan nog doen, wat niet meer, eens het erfpacht enzovoort? Wat er met de 
sponsorgelden gaat gebeuren, hebt u gezegd, voorziet dat ook een volledige restauratie van dat 
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Sportpaleis, dat geen Sportpaleis meer is, of althans, geen Sportpaleis meer mag genoemd 
worden. Dank u. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Dank u wel, collega’s, voor die vragen nog. Ik zal misschien 
eerst eventjes ingaan op die vraag van de erfpacht. De erfpacht loopt nog tot 2039. Het is in dat 
verband dat Jan Van Esbroeck ons ook is komen vinden om te zeggen van: kijk, met de 
investeringen die nu zullen gebeuren, in hoeverre kunnen wij terug die erfpacht bespreken? 
Daar zijn momenteel gesprekken tussen ambtenaren van de provincie en tussen mensen van 
Live Nation over bezig van: hoe kan die erfpacht verlengd worden? Dan natuurlijk spreken we 
nog over veel andere zaken. Dat zal inderdaad het gespreksonderwerp zijn en zal natuurlijk wel 
enorm belangrijk zijn wanneer zij die investeringen doen, op welke manier zij dan ook terug 
naar de banken kunnen gaan en dergelijke meer. Die erfpacht komt terug ter sprake. Daar zullen 
wij op termijn hier ook wel de nodige toelichting over komen geven. 
 
Misschien toch ook nog zeggen over die naamswijziging, dat er gevraagd is geworden aan de 
bevolking van: kijk, kom eens met een naam, doe eens een voorstel. Er waren de eerste dag al, ik 
kan me vergissen, maar al bijna 3000 mensen die gereageerd hadden en die voorstellen hebben 
gedaan. Daar zal men dan ook nog eens bekijken van welke naam het uiteindelijk zal worden. 
Dus zij houden daar inderdaad rekening mee. Ik herhaal nogmaals dat zij om ons erfgoed heel 
bekommerd zijn en dat ze die geschiedenis van het Sportpaleis van 1933 tot nu inderdaad wel 
willen vertellen en blijven vertellen. Dat is ook op vraag van die sponsor van AFAS. 
 
Over de buurt, mevrouw van Dienderen, we hebben de cijfers ook nog gezien, ik ken ze niet van 
buiten, maar in elk geval, als je ziet wat een moeite men vanuit het Sportpaleis ook doet om 
mensen op een andere manier dan met de wagen naar het Sportpaleis te doen komen, dat is 
gigantisch. Dat mobiliteitsplan, dat werkt. Men vindt nog elke dag nieuwe dingen uit om toch 
maar mensen niet met de auto naar daar te laten komen. Er zijn momenten dat er enorm veel 
mensen met de fiets komen, met het openbaar vervoer. Er zijn plekken waar dat je tot aan de 
randparkings kan komen, dat je met de tram naar het Sportpaleis kan komen. Men doet daar 
echt inderdaad de moeite. 
 
Dat die groene nerf misschien niet betaald wordt door het Sportpaleis, dat kan. Maar als je ziet 
dat het Sportpaleis heel de moeite gaat doen om op een ongelooflijk meer veilige manier die 
toegang naar het Sportpaleis te laten organiseren, dan denk ik toch wel dat zij inderdaad 
maatschappelijk iets willen betekenen. Naar de Kronenburgwijk is het ook wel heel duidelijk dat 
daar ook heel veel transparantie is naar die wijk, dat het Sportpaleis ook tracht daar inderdaad 
naar oplossingen te gaan op alle mogelijke manieren. Ik geloof echt wel dat Jan Van Esbroeck en 
zijn team, en we zouden er meer fier op moeten zijn dat we dat hier hebben in Antwerpen, dat zij 
op alle mogelijke manieren toch trachten met die buurt in goede verstandhouding te leven. 
 
Trouwens, het parkeerbetalen is daar ook veel duurder geworden in die wijk, dus het zal niet 
meer zo aangenaam zijn om daar rondjes te rijden en daar te gaan parkeren. Men zal daar veel 
geld voor moeten betalen, nu meer dan vroeger. Dat is ook een ontrading voor de wagen om 
daar rond te rijden. Dan denk ik inderdaad dat het Sportpaleis zijn maatschappelijke rol toch 
wel enorm serieus opneemt, zowel qua mobiliteit, zowel naar de Kronenburgwijk, maar ook naar 
de wijk Dam enzovoort. Dan kunnen we alleen maar hopen dat dit met de werken die op het 
getouw staan, dat dat inderdaad een enorme meerwaarde zal worden. Ik hoop dat ik op die 
manier op de vragen heb geantwoord. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Mevrouw van Dienderen heeft het woord. 
 
Mevrouw VAN DIENDEREN.- Nog een korte reactie. Twee puntjes. Dat parkeren in de buurt en 
dat zoekgedrag, we hebben het erover gehad dinsdag, er is nog altijd een verschil tussen het 
parkeren in de buurt en de private parkings. Dus ons tariefparkeren is nog altijd goedkoper. 
Vandaar dat ik iedere keer ook vraag van, kun je geen signaal geven naar de stad dat dat moet 
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veranderen tijdens evenementen? Dat zou de buurt veel blijer maken. Maar ik zie niet van de 
provincie, niet van het Sportpaleis dat gebeuren. 
 
Dan hebben we het ook nog over Spoor-Oost. Spoor-Oost wordt nu gebruikt als een parking. Dat 
herbergt tijdens evenementen heel wat wagens. Meer dan 2000, 2300 wagens kunnen daar 
parkeren. Maar ook die toekomst staat misschien on hold of wordt misschien onduidelijk, 
omdat in jullie partijprogramma staat dat daar een bedrijventerrein moet komen. Dat er nog 
altijd parkeeroverlast zou kunnen zijn in de toekomst, zou me niet verbazen. Ik herhaal het nog 
eens, ik verwacht een signaal van deze provincie en ook van het Sportpaleis zelf naar de stad toe 
om haar tarieven op straatparkeren aan te passen. 
 
VOORZITTER.- Mijnheer Valkeniers heeft het woord. 
 
De heer VALKENIERS.- Dank u. Mijnheer de gedeputeerde, de vraag naar de duur van erfpacht 
is dus wel degelijk belangrijk. Vijftien jaar nog. Vijftien jaar in het mensenleven, dat is niks, dat 
is morgen. Ik denk dat dan ook belangrijk is dat bij de bespreking van een nieuw erfpacht, naar 
wie ook, dat daar een aantal beveiligingen worden ingebouwd, dat een aantal kritische 
bedenkingen moeten gemaakt worden over de voorbije tijd van het erfpacht en zo, hoe dat dat 
ingevuld is, wat ermee gedaan is enzovoort, enzovoort. Dan gaan wij in alle gevallen onze fractie, 
en ik kan me inbeelden ook alle andere fracties, met de nodige interesse kritisch bekijken in die 
komende korte vijftien jaar. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Zoals ik daarjuist heb gezegd, mijnheer Valkeniers, zullen 
wij daar regelmatig, wanneer de besprekingen vorderen, daar inderdaad hier mee terugkomen 
en jullie informeren. Dat doen we trouwens altijd. Mevrouw van Dienderen, zoals steeds moet ik 
afsluiten dat onze ideeën rond samenleving er toch wel een beetje anders uitzien en dat ik nog 
altijd blijf geloven in het positieve verhaal van het Sportpaleis, meer dan dat er negatieve dingen 
zijn. Ik denk dat we het hierbij kunnen houden. U hebt de toelichting gekregen op de 
toezichtscommissie, u hebt de cijfers kunnen zien. Ik kan u alleen maar zeggen dat inderdaad 
rond de parkeernormen, dat daar oplossingen zijn en dat men inderdaad rond mobiliteit 
enorme inspanningen doet om dat op een goede manier te doen verlopen. Ik dank u. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Als we aan het einde zijn met de vragen, dan zijn we ook aan het 
einde van deze provincieraad. Dan vraag ik aan het opgekomen publiek om eventjes de zaal te 
verlaten, zodat wij verder kunnen met de raden van bestuur van de autonome 
provinciebedrijven. Dank u wel voor uw komst en wij zien u misschien seffens nog eventjes 
terug. 

 

 

De vergadering wordt gesloten om 15.08 uur. 


